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ČTĚTE UVNITŘ

 Jak už jistě někteří všímaví 
občané zaregistrovali, v průběhu 
loňského roku se začalo „cosi“ 
dít okolo jednoho dosud opomí-

jeného zákoutí Rokytnice. Jedná 
se o bývalou výtopnu parních lo-
komotiv na nádraží. I když bylo 
dění prezentováno na tradiční 
Anenské pouti, neškodí věc při-
pomenout. Oč se tedy jedná? 
V roce 2006 oslavila železniční 
trať  Doudleby  – Rokytnice celé 
století provozu. Kromě technic-
ky náročné stavby, včetně dvou 
tunelů, se trať může pochlubit 
symbolickým jubilejním tisícím 
kilometrem místních drah, vy-
stavěným s podporou Zemského 
výboru království českého, jak se 
dočteme na pamětní desce u pě-
čínského tunelu. Při jízdách par-
ních vlaků na zmíněném výročí 
přišlo několik členů občanského 
sdružení Letohradský železniční 
klub (LŽK) s myšlenkou využít 

chátrající prostory výtopny k vy-
budování stálé expozice  z historie 
trati a železnice v Podorlicku jako 
celku. Po diskusi s vedením měs-

ta Rokytnice a 
po nelehkých 
jednáních se zá-
stupci Českých 
drah, se nyní 
záměr dostal 
do první fáze 
realizace, kdy 
došlo k dořeše-
ní majetkových 
vztahů, získání 
budovy býva-
lé výtopny do 
majetku města, 
proběhly zá-
kladní stavební 

úpravy, zajištění budovy a úklid 
okolí. Též byla 
od ČD zapůjče-
na jako exponát 
parní lokomotiva 
328.011, kterou 
v roce 1992 za-
čali renovovat 
členové LŽK, 
poté co doslou-
žila jako vytápěcí 
kotel v JZD Sla-
tina n. Zd. Další 
rychlost postupu 
bude záležet na 
grantech a pří-
padných sponzo-
rech tak, aby byla budova postup-
ně opravena do náležitého stavu. 
V přípravě je i uvažovaná žádost 
o dotaci z fondů EU. Po více než 

století existence se ještě docho-
valo na budově výtopny dost pů-
vodních detailů a zařízení, např. 
vodárenská nádrž, včetně potrubí, 
které, jak doufáme bude časem 
uvedeno do původního funkč-
ního stavu. Mimo jiné bylo dále 
i požádáno o zapsání budovy do 
seznamu nemovitých kulturních 
památek. Rozsah celého záměru 
je větší než by se zdálo, souvisí 
s ním i historické vlaky na Anen-
ské pouti, které by se mohly stát 
tradicí, kterou bude snaha udržet 
a rozvíjet. V letošním roce pouť v 
Rokytnici navštíví historický mo-
torový vůz M131.1 z Pardubic a 
napřesrok už doufáme opět parní 
lokomotiva. Spolu se stálou ex-
pozicí ve výtopně se tak v Rokyt-
nici rozšíří možnost  turistických 

cílů o další možnost jak zaujmout 
návštěvníky města, Orlických hor 
i celého kraje.

Za LŽK Aleš Filip

NEUGEBAUEROVI
VE SPLAVU

 Dne 26. června 2009 se od 
18 hodin ve Splavu rozezně-
ly tóny z pera starých mistrů 
jakými jsou například Bach, 
Beethoven či Mozart. Řeklo 
by se, že to možná není nic 
až tak zvláštního, ovšem pří-
tomní diváci neobdivovali 
um nějakých známých leti-
tých umělců, vystupujícími 
bylo totiž rodinné trio Neu-
gebauerových ze Žamberka.

pokračování na str. 4 

 V expozici postupně vznikajícího muzea 
je dnes umístěna parní lokomotiva 328.011.

 Posledním úlovkem pro muzeum je sou-
kolí parní lokomotivy umístěné před budovou 
bývalé výtopny.



ZPRÁVY Z ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCHZPRÁVY Z ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH

Informace z jednání Rady města dne 25.5.2009 a 8.6.2009 
– zkrácený výpis

 Smlouva o dílo – Tomovy parky s.r.o.
Rada města schvaluje uzavřít smlouvu o dílo se společností Tomo-
vy parky s.r.o. na zhotovení herních prvků v rámci vybudování tzv. 
Oranžového hřiště.
 Dohoda o partnerství – občanské sdružení Edukacja i 
rozwój (Polsko)
Rada města schvaluje uzavřít dohodu o partnerství s občanským 
sdružením Edukacja i rozwój  Krosnowice – Polsko při realizaci 
projektu Filmová kronika včera a dnes dle předloženého návrhu.
 AUDIS BUS s.r.o. – nabídka dopravy na Haničku
Rada města bere na vědomí: nabídku dopravy na Haničku od spo-
lečnosti AUDIS BUS s.r.o.
 Pořádání skautského tábora – p. Ludvík Dlabka
Rada města souhlasí s konáním Skautského tábora z Kunvaldu 
v termínech od 28.6 do 11.7.2009, od 11.7. do 25.7.2009 a od 25.7. 
do 8.8.2009 v k.ú. Panské Pole – Václavova Seč.
 Pořádání letního dětského tábora – STTO
Rada města souhlasí s konáním letního dětského tábora Sdružením 
turistických a tábornických oddílů v termínech od 4.7 do 25.7.2009 
a od 25.7. do 15.8.2009 v k.ú. Nebeská Rybná.
 Zpráva z kontroly v souladu se zákonem č. 320/2001Sb. a 
vyhlášky č. 416/2004 Sb. – Ing. Karel Ondrášek
Rada města bere na vědomí zprávu Ing. Karla Ondráška o vý-
sledku kontroly nahrazující interní audit v souladu se zákonem č. 
320/2001 Sb. v platném znění a vyhlášky č. 416/2004 Sb., v plat-
ném znění.
 Junák - svaz skautů a skautek ČR – žádost o příspěvek
Rada města schvaluje poskytnout Junáku - svazu skautů a skautek 
ČR fi nanční příspěvek ve výši 10.000,- Kč na činnost místního 
skautského oddílu a základní vybavení klubovny.
 ZŠ Rokytnice v O. h. – přerušení provozu školní družiny
Rada města bere na vědomí přerušení provozu Školní družiny Zá-
kladní školy v Rokytnici v Orlických horách v době letních prázd-
nin z důvodu čerpání řádné dovolené.
 EKO-KOM, a.s. - smlouva o výpůjčce
Rada města schvaluje uzavřít smlouvu se spol. EKO-KOM, a.s. o 
výpůjčce odpadových nádob dle předloženého návrhu.
 Výroční zpráva za rok 2008 – Pečovatelská služba
Rada města schvaluje výroční zprávu za rok 2008 Pečovatelské 
služby - organizační složky Města Rokytnice v Orlických horách.
 Ceníky – DPH
Rada města schvaluje s účinností od 1.6.2009:
- ceník poplatků a vstupného do Muzea Pevnost Hanička dle  před-
loženého návrhu,
- ceník plakátování dle předloženého návrhu,
- ceník inzerce a služeb poskytovaných v Městském informačních
  a kulturním středisku dle předloženého návrhu,
- ceník inzerce v měsíčníku Horský kurýr dle předloženého návrhu,
- ceník prodeje a předplatného měsíčníku Horský kurýr dle před
  loženého návrhu,
- ceník biosáčků dle předloženého návrhu,
- ceník poplatků za nájem hrobového místa dle předloženého návrhu.

USNESENÍ RADY MÌSTAUSNESENÍ RADY MÌSTA

Kompletní text Usnesení Rady města je uveden na internetových 
stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahlédnutí na 

Městském úřadu v Rokytnici v Orlických horách.
MĚSTO USPĚLO S PROJEKTEM SPORTOVNÍHO 

AREÁLU PRO VŠECHNY GENERACE

 Regionální rady regionu sou-
držnosti Severovýchod schváli-
la na svém zasedání 17. června 
tohoto roku seznam projektů 
schválených k podpoře z Regi-
onálního operačního programu 
NUTS II Severovýchod pro 
oblast podpory 2.3 – Rozvoj 
venkova. Pro Rokytnici je více 
než potěšující, že podporu zís-
ká také projekt „Sportovní are-
ál pro všechny generace“, který 
má vzniknout na zanedbané 
sportovní ploše vedle teniso-
vých kurtů. Projekt za téměř 4 
miliony korun počítá s revita-
lizací celého území a instalací 
herních prvků, hřiště pro volej-
bal, plážový volejbal, ale také 
minigolfu, petanqu a dalších 

ploch pro nejrůznější pohybové 
aktivity. Na své by si zde měly 
přijít skutečně všechny genera-
ce spoluobčanů z Rokytnice a 
okolí. 
 Projekt na realizaci areálu 
vznikl již v létě r. 2007, ale 
dvakrát se neúspěšně snažil o 
podporu z tzv. Norských fon-
dů. Nakonec se podařilo uspět 
až do třetice všeho dobrého. 
Během druhého pololetí toho-
to roku by mělo proběhnout 
výběrové řízení na dodavatele 
stavby, aby bylo možné zahájit 
realizaci projektu v jarních mě-
sících roku 2010 s dokončením 
v letní sezóně téhož roku.                                                                                                     

Petr Hudousek, 
starosta města

BEZBARIÉROVÉ ŽELEZNIČNÍ NÁDRAŽÍ
 Železniční nádraží v Rokyt-
nici se dočká další příjemné 
změny. Správa železniční do-
pravní cesty požádala Drážní 
úřad Olomouc o vydání sta-
vebního povolení na stavbu 
padesát metrů dlouhého bez-
bariérového nástupiště. Cestu-
jícím tak odpadne nepříjemné 
nalézání do vlaku, které činí 
problémy především seniorům 
a dámám v sukních. Stavba za 
více než 4 miliony korun, kte-
rá je výsledkem velmi dobré 
spolupráce mezi rokytnickou 
radnicí a Správou železniční 

dopravní cesty, by měla být 
realizována na podzim tohoto 
roku. 
 Modernizace okolo želez-
ničního nádraží byla zahájena 
v r. 2006, kdy se realizovala 
stavba autobusového nádraží 
včetně přístupových chodníků 
od železničního nádraží k cen-
tru města. Tato stavba byla 
z větší části hrazena z NP Pha-
re 2003, tedy fi nančních pro-
středků od Evropské unie. In-
vestorem stavby bylo město.                                                                                                   

Petr Hudousek, 
starosta města

Výsledky voleb do Evropského parlamentu na území 
České republiky konaných ve dnech 5.6. – 6.6.2009 

v Rokytnici v Orlických horách
 Z celkového počtu 1.767 zapsaných voličů přišlo k volbám 377, 
tj. 21,34%. Nejvíce hlasů – 118 získala ODS (tj. 31,46%). ČSSD 
získala 70 hlasů (18,66%), KSČM 56 hlasů (14,93%), KDU-ČSL 
38 hlasů (10,13%). Další informace o výsledcích voleb v Rokyt-
nici naleznete na webových stránkách www.rokytnice.cz.

Volby do Evropského parlamentu dopadly v Pěčíně následovně:
ODS – 27 hlasů, ČSSD – 21, KSČM – 12, KDU-ČSL – 9, SNK – 
8, Věci veřejné – 4, Strana zdrav. rozumu – 4, Zelení – 3 atd.   

ba

VOLBY V PĚČÍNĚVOLBY V PĚČÍNĚ
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 Starosta, místostarosta 
města a členové Rady města 
se mimo svého běžného den-
ního programu zúčastnili 
také těchto jednání a spole-
čenských akcí:

1.6. Starosta města se zúčast-
nil spolu s odborným dendro-
logem kontroly poškozených 
stromů po květnové větrné 
smršti.
2.6. Starosta města se v Rych-
nově nad Kněžnou zúčastnil 
zasedání Správní rady zájmo-
vého sdružení právnických 
osob Orlické hory a Podorlic-
ko.
Starosta města jednal o mož-
ných budoucích aktivitách 
v zámeckém parku se zájem-
ci o odkoupení rokytnického 
zámku.
3.6. Starosta města jednal s ve-
doucím oddělení kultury Kraj-
ského úřadu Královéhradecké-
ho kraje o projektu na využití 
některých památkových budov 
ve městě pro potřeby Muzea 
Orlických hor.
4.6. Starosta města se spolu 
s tajemníkem zúčastnili od-
borného semináře k daňové 

optimalizaci po přistoupení 
města k plátcovství daně z při-
dané hodnoty.
6.6. Starosta města jednal 
v Szalejówě Dólnym se sta-
rostou okresu Kladsko v Pol-
sku Kryzstofem Baldym o 
přípravě projektu česko-pol-
ských kamenosochařských a 
restaurátorských dílen.
8.6. Zasedání Rady města.
9.6. Starosta města spolu 
s radním Mgr. Morávkem jed-
nali s hejtmanem Královéhra-
deckého kraje Bc. Lubomírem 
Francem o možnostech spo-
lečného projektu na využití 
některých památkových budov 
ve městě pro potřeby Muzea 
Orlických hor.
11.6. Starosta města se zú-
častnil závěrečné kolaudace 
projektu „Umělé zasněžení 
Farského kopce“.
15.6. Starosta města jednal spo-
lu se starosty obcí Bartošovice, 
Orlické Záhoří a Deštné s rad-
ními Královéhradeckého kraje 
pro dopravu Josefem Ješinou 
a regionální rozvoj Helmutem 
Dohnálkem o problematice ve-
řejné dopravy v horských čás-
tech Orlických hor.

17.6. Starosta města se spo-
lu s místostarostou zúčastnili 
ve Vamberku zasedání Valné 
hromady občanského sdružení 
MAS Vyhlídka.
18.6. Starosta města jednal 
s administrátorem projektu 
„Modernizace ČOV v Rokyt-
nici v O.h.“ spol. Voda CZ 
s.r.o. o aktuálních přípravách 
na zahájení realizace projektu.
22.6. Starosta řídil jedná-
ní k přípravě Anenské pouti 
2009.
23.6. Starosta města se zúčast-
nil jednání Rady DSO Region 
Orlické hory.
Starosta města se spolu s rad-
ním Mgr. Morávkem zúčast-
nili zasedání Komise pro re-
generaci Městské památkové 
zóny Rokytnice v O.h.
26.6. Starosta města se zúčast-
nil zasedání Valné hromady 
DSO Mikroregion Rychnov-
sko.
26.6. – 28.6. Starosta města se 
spolu s místostarostou zúčast-
nili 36. setkání Rokytnic ČR 
v Rokytnici u Přerova.
30.6. Starosta města se zú-
častnil slavnostního ukončení 
školního roku v ZŠ.

 Miloše Kaplana, který smluvně pro Město Rokytnice v Or-
lických horách pomáhá připravovat investiční akce.

 V jiných letech již napuštěné koupaliště zažívalo letos v 
červnu neobvyklý stavební ruch. Mohl byste popsat, jaké 
práce zde byly prováděny a co je jejich účelem? Bude se i v 
dalších letech s opravami na koupališti pokračovat?

 Na koupališti se provedly, nejnutnější opravy pro možnost 
zachování jeho provozu, to znamená kompletní oprava stáva-
jících betonových dlaždic, které již byly dobou používání a 
mrazovými cykly rozpadlé. Tato původní dlažba je nahrazena 
novou konstrukcí, ložnou  vrstvou z kameniva frakce 32-63mm 
a betonovou monolitickou deskou z vodostavebního betonu 
třídy B 25 armovaného Kari sítí. Současně při betonáži byla 
provedena sanace přelivné hrany bazénu koupaliště.
 Na otázku zdali se bude pokračovat v opravách, toto bude 
určitě záviset na množství fi nančních prostředků, které bude 
město schopno uvolnit v dalších letech.                           -mvk-

OTÁZKA 
PRO 

MATEŘSKÉ MATEŘSKÉ 
CENTRUM CENTRUM 
DĚKUJEDĚKUJE

 Začátkem letošního roku 
jsme oslovili veřejnost plakát-
kem o sbírce hraček pro děti 
do mateřského centra Ram-
pušáček. Tato sbírka trvala 
do konce května a sběrným 
místem bylo Info-centrum. Za 
tu dobu se našli štědří dárci a 
díky nim jsme mohli částečně 
obnovit vybavení mateřského 
centra. Tito lidé chtěli zůstat 
v anonymitě, přesto bych jim 
touto cestou chtěla poděkovat 
za menší či větší dary, které 
dětem poskytli. DĚKUJEME.
                         

Za MC Rampušáček 
Lucie Grunclová

PODĚKOVÁNÍ 
 Musím vyslovit poděko-
vání slečně nprap. Monice 
Grofové a panu npor. Vladi-
míru Janouškovi, vedoucímu 
OOP Rokytnice v Orlických 
horách, za práci, kterou vy-
konali nad rámec své po-
vinnosti. Moc Vám děkuji. 

Antonín Grund

TURISTICKÉ NOVINY
ORLICKÝCH HOR

 V městském informačním 
a kulturním středisku v Rokyt-
nici v Orlických horách jsou 
k dostání Turistické noviny 
Orlických hor Kačenka - Léto 
2009.

Milí čtenáři, 

 nabízíme Vám výhodné 
roční předplatné Horského 
kurýra. Můžete si jej nyní 
předplatit kdykoliv během 
celého roku. Celoroční sní-
žené předplatné je 90 Kč + 
poštovné (netýká se před-
platitelů z Rokytnice).
 
 Předplatné je možné ob-
jednat v redakci Horského 
kurýra (kancelář Městské-
ho informačního a kultur-
ního střediska), náměstí 
T.G.Masaryka 4, 517 61 
Rokytnice v Orlických ho-
rách, e-mail: hoku@rokyt-
nice.cz .

PŘEDPLATNÉPŘEDPLATNÉ
HORSKÉHO HORSKÉHO 

KURÝRAKURÝRA



Město Rokytnice v Orlických horách
INFORMACE PRO OBČANY 

ZMĚNY A OMEZENÍ V DOPRAVĚ V DOBĚ KONÁNÍ 
ANENSKÉ POUTI

 Jako každý rok Město Rokytnice v Orlických horách pořádá tradič-
ní Anenskou pouť. Letos se koná v termínu od čtvrtku 23.7.2009 od 
18.00 hodin do neděle 26.7.2009 do 18.00 hodin. Upozorňujeme obča-
ny města a jeho návštěvníky, že v době konání pouti bude provedena 
schválená dočasná změna pravidel provozu na pozemních komunika-
cích s umístěním přenosných dopravních značek. 

Změny a omezení v dopravě budou tyto:  
 bude uzavřena část náměstí T.G. Masaryka, náměstí Jindřicha Šim-
ka a část ulice Horská od budovy MěÚ po hotel Eduard,
 nebude obsluhována autobusová zastávka „Nákupní středisko“,
 objízdná trasa od Pěčína směrem na Kunvald, Žamberk a obráceně 
bude vedena od zámeckého kostela sídlištěm U Nádraží,
 objízdná trasa od Pěčína na Říčky v O.h., Bartošovice v O.h. a obrá-
ceně bude vedena od náměstí T.G. Masaryka okolo Zdravotního stře-
diska, Sídlištěm 1. máje a Severní ulicí,
 v sídlišti U Nádraží od budovy č.p. 261 – č.p. 262 ke křižovatce se 
silnicí na Kunvald v obou směrech budou umístěny dopravní značky 
B 28 „Zákaz zastavení“, 
 v části ulice 5. května od budovy č.p. 62 po tržnici a z náměstí T.G. 
Masaryka směrem ke Zdravotnímu středisku v obou směrech budou 
umístěny dopravní značky B 28 „Zákaz zastavení“.                                            

 V případě potřeby přeparkování vozidla v době konání pouti je mož-
no dočasně zaparkovat například vedle jídelny Základní školy nebo 
pod fotbalovým stadionem.  
 Děkujeme občanům za pochopení a strpení tohoto omezení v do-
pravě.

Petr Lavrenčík, tajemník MěÚ

dokončení ze str. 1
 Ti ovšem k těm umělcům ne-
mají opravdu daleko a známý-
mi díky svému umění jsou jistě 
také. V Rokytnici vystupovali 
podruhé, poprvé zde účinkovali 
coby hosté na happeningu Vojty 
Nýdla. „Vedoucím“ onoho tria 
je tatínek Martin na kontrabas a 
dále jeho dvě děti – Michal (11 
let) na housle a Hedvika (13 let) 
na klarinet. Jako hosta si rodinka 
pozvala akordeonistu Ivana Jení-
ka, který se umístil v ústředním 
kole ZUŠ na 2. místě. Diváky 
dostal jeho Šavlový tanec stejně 

tak jako ostatních dvacet skla-
deb všech vystupujících. Všichni 
hráli s takovou samozřejmostí, 
hlavně z Michalových houslí a 
Hedviččina klarinetu vycházely 
tóny tak jisté a čisté, že člověku 
chvílemi z toho zůstával rozum 
stát. Program byl dlouhý, trval 
něco málo přes hodinu, ale kdo 
se koncertu zúčastnil, rozhod-
ně neváhal, že tam byl. Možná 
škoda, že se v Rokytnici nena-
šlo víc lidí, kteří by tento večer 
odcházeli nabití tímto hudeb-
ním zážitkem. Tak snad příště.                                                                                                                                   

LG

Neugebauerovi ve SplavuNeugebauerovi ve Splavu

PROGRAM PROGRAM 
NA ČERVENECNA ČERVENEC
SDRUŽENÍ SPLAV  ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH 

VÁS SRDEČNĚ ZVE

3.7.2009 VÝSTAVA - OCHRANA A VYUŽITÍ LESA 
OD HISTORIE PO SOUČASTNOST

Slavnostní zahájení se uskuteční v Domě SPLAV v 18.00 hod. 
Výstavu uvede autor Mgr. Michal Gerža.

6.7 - 10.7.2009 PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR 
(bližší informace na jiném místě Horského kurýra)

17.7.2009 MINI FILMOVÝ KLUB U SPLAVU
Promítání fi lmů žáků Vyšší odborné školy fi lmové Zlín. 

Začátek promítání v 18.00 hod.

24.7.2009 ANENSKÁ POUŤ
V domě SPLAV bude k vidění trvalá expozice Mgr. Michala Gerži.

Na srpen připravujeme:
festiválek, 22.8. loutkové divadlo, salonní orchestr, dětský koutek 
s trampolínou a večer rocková kapela Gray fuse + promítání fi lmů. 

Po celou dobu bude zajištěno občerstvení.

Konkrétní termíny akcí si můžete přečíst na plakátech a letácích, které 
jsou průběžně vyvěšovány na výlepových plochách ve městě.

Dotazy na tel.: 604 277 417, e-mail: sdruzenisplav@seznam.cz

 Ve vestibulu budovy čp. 4 (Městské informační a kulturní 
středisko) na náměstí v Rokytnici v Orlických horách je umís-
těn INFORMAČNÍ SAMOOBSLUŽNÝ PULT, přístupný 
NON-STOP. K dispozici jsou propagační a informační pro-
spekty a skříň pro příjem plakátů k výlepu.

Rokytničtí nezůstali Rokytničtí nezůstali 
lhostejnílhostejní

 V pátek 3. července odjíždělo auto rychnovského Červeného 
kříže od Městského informačního centra v Rokytnici po střechu 
zaplněné čisticími a pra-
cími prostředky, toalet-
ními potřebami, kbelíky, 
dekami a pitnou vodou 
směrem Jeseník. Občané 
Rokytnice během dvou 
dnů navozili a vlast-
noručně přinesli velké 
množství potřebných 
věcí pro obyvatele z ob-
lastí postižených povod-
němi. 
A za to patří všem, kteří 
pomohli, velký dík.



 Písní o kráse Orlických hor 
zahájili v sobotu 30. května 
v obřadní síni Městského úřa-
du pan František Grulich a jeho 
malí svěřenci vernisáž výstavy 
„Po stopách malíře Jindřicha 
Šimka s vnučkou Jindřiškou 
Kühnovou“. V jejich podání 
pak mimo jiné zazněla také 
skladba „Mně darovalo děvčát-
ko“, kterou měl malíř Jindřich 
Šimek nejraději. Mistr, jenž se 
za svůj život více než čtyřicet-
krát stěhoval, pobýval v po-
sledních letech života na rokyt-
nické faře, kde také v roce 1979 
zemřel. Jeho lásku k malbě, 
kterou cítíte z každého obrazu 
či obrázku, již od útlého mládí 
vstřebávala i vnučka, nyní také 
malířka, paní Jindřiška Küh-
nová. Letos si připomínáme 
již třicáté výročí úmrtí malíře, 
jehož Orlické hory uchvátily 
natolik, že se k nim po celý 
život vracel. Při té příležitosti 
uspořádalo Městské kulturní 
a informační středisko Měs-

ta Rokytnice v O.h. výstavu 
obrazů malíře a jeho vnučky.
 V 15 hodin tedy započala 
vernisáž za účasti vystavo-
vatelky Jindřišky Kühnové, 
paní Marty Hroníkové, dcery 
Jindřicha Šimka, jeho vnuků, 
pravnuků a dalších členů ro-

diny. Na život a dílo Jindřicha 
Šimka zavzpomínali PhDr. Ka-
rel Jaroš, ředitel Orlické gale-
rie v Rychnově nad Kněžnou a 
významný český akademický 
malíř, nositel několika prestiž-
ních mezinárodních ocenění a 
přítel Jindřicha Šimka, malíř 

Jiří Kaloč. Přítomní si také 
mohli vyslechnout několik in-
formací o životě vnučky malíře 
Šimka, paní Jindřišky Kühno-
vé, z úst její přítelkyně, malíř-
ky Evy Brinkmannové. Poté 
již následoval přesun do expo-
ziční síně městské knihovny, 
kde je celá výstava instalová-
na. Kromě obrazů samotných 
jsou zde k vidění i fotografi e a 
další „roztomilé drobnosti“ ze 
života obou malířů. Odpoledne 
věnované umění pak bylo za-
končeno večerním promítáním 
fotografi í s průvodním slovem 
dcery a vnučky malíře. Hoj-
ná účast zejména na samotné 
vernisáži je důkazem, že vzpo-
mínka na Jindřicha Šimka je 
v Rokytnici stále živá. Dobrou 
zprávou pro ty, kdo se nemohli 
vernisáže zúčastnit, je, že vý-
stava potrvá až do podzimu. 
Pro veřejnost je přístupná vždy 
v otevírací dobu knihovny, tj. 
v Út a Čt od 13 do 18 hod.

Petra Konečná

 Při slavnostním přípitku jsou na fotografi i zachyceni zleva: 
PhDr. Karel Jaroš, ředitel Orlické galerie v Rychnově nad Kněž-
nou, malířka Jindřiška Kühnová, malířka Eva Brinkmannová a 
akademický malíř Jiří Kaloč.

ŠIMKOVU VÝSTAVU ZAHÁJILA MALÍŘOVA VNUČKAŠIMKOVU VÝSTAVU ZAHÁJILA MALÍŘOVA VNUČKA

Sdružení Neratov a Římskokatolická farnost Neratov
ve spolupráci se Salesiánským hnutím mládeže, 

Klubem Neratov

Vás srdečně zvou na

Neratovské poutní slavnosti
které se konají ve dnech 

14.8. – 16.8.2009
v kostele Panny Marie Nanebevzaté v Neratově 

     
pátek 14.8. 
16.30          růženec
17.00          mše svatá   
20.00          koncert 
22.00          adorace
sobota 15.8.
10.00          mše svatá  
14.00          Běh Naděje
17.00          Koncert Bob Flídr
                   Koncert Oboroh
22.00          adorace
neděle 16.8. 
10.00          mše svatá 
                   po mši sv. divadlo
14.00          koncert – Helena Suchárová a hosté
16.00          litanie a závěrečné požehnání 

Aktuální informace na: www.neratov.cz

Knihovna v Rokytnici
ZAJÍMAVÉ NOVINKY NA LÉTO 2009

Pro dospělé:
Detektivky:
Na loučení nebyl čas: Barclay, L.
Případ manželky ve středních 
letech: Christie, A.
Slečna Marplová vypravuje: 
Christie, A.
Když vraždí duchové...: Bílek, J.
Zemři a zapomeň...: Welsch, V.
Záhada zamčeného pokoje: 
Block, Carr, Keating, Lovesey 
a další
Historická literatura:
Jménem krále: Vondruška, V.
Tři ruce ve fontáně: Davisová, L.
Ostatní beletrie:
Zachráníš mě ráno: Fieldin-
gová, J.

Láska na vlnách: Cartland, B.
Noční bouře: Coulter, C.
Pro děti a mládež :
Deltora – Brána stínů: Rodda-
ová, E.
Střípky mých lásek: Lanczová, L.
Alice a ... Dóóóst dobrej vopruz: 
McCombieová, K.
Alice a ... Dóóóst dobrá schíza: 
McCombieová, K.
W.I.T.C.H. – Hrad Jednorožec: 
Carvani, E.
Klub záhad – Přízraky bez tváře: 
Brezina, T.
Ty kluci jsou fakt šílený!: Brezi-
na, T.

Pevnost Hanička
Otevírací doba o prázdninách

červenec – srpen: mimo pondělí denně od 9.30 do 17.00 hodin. 
Prohlídky každou celou hodinu.

Možnost dopravy autobusem z Panského Pole přímo k tvrzi 
Hanička a zpět podle jízdního řádu. 

Bližší informace na www.hanicka.cz .



NÁŠ ROZHOVOR
 Dne 30. dubna odstoupil na vlastní žádost z funkce ředite-
le DOMOVA NA STŘÍBRNÉM VRCHU p. Josef Gruncl. Od 
1. května letošního roku byla pověřena řízením DOMOVA p. 
Mgr. Eva Fremuthová. Tato byla po výběrovém řízení, které 
proběhlo v měsíci červnu, jmenovaná do funkce ředitelky DO-
MOVA. Jelikož poslední rozsáhlejší informace o probíhající 
rekonstrukci DOMOVA jste si v Horském kurýru mohli pře-
číst více jak před půl rokem, požádala jsem p. Mgr. Fremutho-
vou o rozhovor…

 Od prosincového nastěho-
vání stávajících klientek zpět 
a nástupu nové cílové skupiny 
v lednu uplynulo již dost času 
– jak se žije klientům v novém 
zařízení? A jak vypadá jejich 
společné soužití? 
 Naše klientky, osoby se zdra-
votním postižením, které občané 
Rokytnice znají z doby fungo-
vání zařízení před plánovanou 
přestavbou, se do jedno- a dvou-
lůžkových pokojů nově rekon-
struovaného zařízení vrátily 
10.12.2008 a oslavily zde první 
Vánoce v novém domově. 
 Od 1.1.2009 jsme registrova-
li službu - Domov se zvláštním 
režimem a od tohoto data zača-
li přijímat nové klienty, osoby 
s chronickým duševním onemoc-
něním. Novou cílovou skupinu 
jsme defi novali  společně s růz-
nými odborníky, právě s ohledem 
na stávající klientelu a možnosti 
zařízení. 
 Klienti v současné době bydlí 
ve čtyřech objektech. Tři objekty 
– vilky, přestože se nejedná o kla-
sickou službu chráněného bydle-
ní, fungují na prvcích chráněného 
bydlení, další klienti jsou ubyto-
váni v nově vystavěné budově 
„E“, kde je poskytována zvýšená 
péče. Klienti jsou na jednotlivá 
oddělení umísťováni dle svých 
schopností, dovedností a jejich 
možností péče o svoji osobu. 
Každý klient je s oddělením a po-

kojem, kam bude umístěn, sezná-
men před přijetím do zařízení. 
 Pracovníci nabízí klientům 
podporu či pomoc při zachování 
stávajících schopností a doved-
ností, motivují k jednotlivým čin-
nostem spojeným s péčí o sebe 
sama, o svůj pokoj, jeho okolí a 
musím říci, že je to práce náročná 
právě proto, že mnozí klienti ni-
kdy nepoznali, co je to „mít prá-
vo podílet se na utváření svého 
domova“. Klientům předkládají 
nabídku terapií a aktivit - využí-
vání prostor arteterapie, muziko-
terapie, zahradní dílny, šicí dílny, 
tělocvičny a keramické dílny,...
 A společné soužití dvou růz-
ných skupin osob? Klienti jed-
notlivých cílových skupin jsou 
ubytováni odděleně v samostat-
ných komplexech. Vzhledem 
k tomu, že jsme otevřené zaříze-
ní, mají možnost kdykoliv opustit 
svá obydlí a volně se pohybovat, 
potkávají se na zahradě, na chod-
bách zařízení, ve městě. Někteří 
spolu vycházejí dobře, společně 
posedí na lavičkách či v altánu, 
někteří se míjí, někteří se pro-
vokují, jak už to na světě chodí. 
Také v rámci týmu pracovníků 
občas řešíme konfl ikty mezi kli-
enty. Proto organizujeme společ-
né schůzky s klienty, kde vysvět-
lujeme, že každý člověk má svá 
práva, ale také povinnosti. 
 Můžete čtenářům přiblížit 
onu novou klientelu (obyvatele 

domova se zvláštním režimem) 
tzv. psychotika?
 Nová cílová skupina se dá po-
psat několika možnými způsoby: 
dle zákona o sociálních službách, 
dle námi vymezené cílové skupi-
ny nebo jen tak vlastními slovy. 
 Osoby s duševním onemocně-
ním jsou považovány za proble-
matické, nezačlenitelné, ale má-
lokdo si uvědomí, že jsou  velmi 
zranitelné, vlivem nemoci nedo-
kážou vyhodnotit každou situaci, 
a proto mohou být ohroženy. Jsou 
to osoby, které převážně nemají  
domácí prostředí a rodinné zá-
zemí, nebo rodina není schopna 
projevy jejich duševní poruchy 
chápat a zvládat, mají trvalou po-
ruchu jednání a vnímání reality 
- nejsou schopny samostatného 
způsobu života, zejména v oblas-
tech kontaktů s ostatními lidmi, 
sebeobsluhy, hospodaření s peně-
zi, vyřizování běžných záležitostí 
a pracovních návyků a vyžadují 
pravidelnou nepřetržitou pomoc 
druhé osoby. 
 Občané Rokytnice se s ně-
kterými klienty potkávají ve 
městě, někdy jsou jimi  např. 
osloveni s žádostí o peníze – 
jak mají lidé postupovat v této 
situaci a jak jednat s takovým 
člověkem?
 Při této otázce se mi vybaví 
situace, kdy procházím ulicemi 
velkého města a na dotaz „máte 
cigarety, máte peníze, ...“ odpo-
vídám:  nezlobte se - nemám, ne-
dám. Občanům bych doporučila, 
zachovat se stejně. I přes všechnu 
naši snahu někteří klienti zasta-
vují kolemjdoucí a oslovují je. 
Každý občan se může dobrovol-
ně rozhodnout, zda klientovi vy-
hoví či nikoliv, pokud klient něco 
dostane, může se stát, že je příště 
osloví znovu.
 Co byste chtěla v budoucnu 
vylepšit či změnit ve vašem za-
řízení?
 V měsíci červnu jsme pro-
vedli analýzu stávajícího stavu 
zařízení, zmapovali silné a slabé 
stránky a vytyčili oblasti, na kte-
ré je třeba se zaměřit. Vzhledem 
k tomu, že úkolů je mnoho, zmí-
ním jen některé:
- Zvýšit informovanost o službě 

(zpracovat nový rozsáhlejší leták, 
upravit a rozšířit nabídku webo-
vých stránek), navrhnout a dis-
tribuovat místní tisk DOMOVA, 
aby se mohla veřejnost průběžně 
seznamovat s děním v našem za-
řízení. 
- Optimalizovat počet pracovní-
ků s ohledem na individuální po-
třeby jednotlivých osob, vyšším 
počtem personálu zvýšit kvalitu 
života osob, především v oblasti 
individuálního přístupu ke klien-
tovi.
- Zajistit školení „šetrné úchopy“, 
zmapovat nabídky dalšího vzdě-
lávání pracovníků, zpracovat 
plán vzdělávání pracovníků, za-
měřený především na komunika-
ci a další práci s osobami s chro-
nickým duševním onemocněním, 
zvýšit pocit bezpečí a jistoty pra-
covníků za podpory supervizora 
a dalších externích odborníků, 
zprostředkovat návštěvy ostat-
ních zařízení se službou zvláštní 
režim, za účelem výměny infor-
mací mezi zaměstnanci, získání 
nových poznatků ….
- Nadále spolupracovat s institu-
cemi (Krajský úřad, Městský úřad 
RK - skupiny pro komunitní plá-
nování, Město Rokytnice v O.h.,  
Policie ČR, lékaři, psychiatrické 
léčebny,….), navázat kontakt 
s dalšími službami  v okolí .
- Pořádat 2 x ročně akce společné 
pro klienty i veřejnost, 1x ročně 
uspořádat den otevřených dveří, 
zajistit účast a reprezentaci kli-
entů na sportovních hrách mezi 
zařízeními.
- Zprovoznit pro klienty interne-
tový koutek.
- Zajistit zaměstnání pro další kli-
enty, v současné době nám jeden 
klient již pracuje v chráněné dílně 
„Kopeček“ Bartošovice, další dva 
klienti mají práci rozjednánu a po 
doložení dokladů od opatrovní-
ků budou také zaměstnáni, dále 
jednáme o možnosti zaměstná-
ní klientů v RK - tréninkový byt, 
tréninková kavárna, byla nám 
nabídnuta možnost zaměstnání 
klientů v rámci úklidové fi rmy, 
chceme oslovit další terapeutic-
ké dílny a zaměstnavatele osob 
s různými druhy postižení.
Děkuji za rozhovor               LG

Příště rozhovor se starostou Bartošovic v Orlických horách 
panem Kostasem Kotanidisem.



Město Rokytnice v Orlických horách pořádá ve dnech
22. července – 26. července 2009

Anenskou pouť Anenskou pouť 
v Rokytnici v Orlických horáchv Rokytnici v Orlických horách

Středa 22.7.2009
        18:00        Mezinárodní koncert vážné hudby Tóny bez hranic v kostele Nejsvětější Trojice 
                         v Rokytnici v Orlických horách  

Čtvrtek 23.7.2009
        17:00        Mše svatá v kapli Panny Marie v Údolíčku

Pátek 24.7.2009
        16:00        Vernisáž výstavy se stálou expozicí Ochrana a využití lesa od    
                         historie po současnost, Michal Gerža – Dům Splav Rokytnice   
        17:00        Koncert Martina Strejce ve farním kostele Všech Svatých v Rokytnici v Orl. horách
        18:00        Poutní mše svatá v Nové Vsi 
        18:00        Podorlický lázeňský orchestr - párty stan na náměstí
        20:00        Posezení s živou hudbou – country rock Trumpt - párty stan na náměstí
        22:00        Slavnostní zahájení pouti znělkou, Ohňostroj - před zámkem

Sobota 25.7.2009
        09:00        Tržiště řemesel s doprovodným programem a prodejní výstava originálních produktů OH 
                         - nádvoří zámku  
        09:00        Výstava Po stopách malíře Jindřicha Šimka s vnučkou Jindřiškou Kühnovou - Dům služeb, 1. patro
        09:00        Výstava železničních modelů  
        09:00        Sičova drobná železnice - náměstí  
        09:00        Den otevřených vrat - budova 103 let staré výtopny na nádraží vchod od kasáren  
        09:00        Den otevřených dveří v MŠ s historií 
        10:00        Poutní mše svatá ve farním kostele Všech Svatých v Rokytnici v O.h. v německém jazyce
        10:00        Gumoběh – náměstí
        16:00        Poutní mše svatá v kapli Svaté Anny v Rokytnici v O.h.
        17:30        Hřiště 1.FC – vystoupení CAPOEIRA ACHE
        18:00        Aerobik pod vedením 2. vicemiss ČR Aleny Pšejové – hřiště 1.FC
        18:30        Horské myši – hřiště 1.FC
        19:00        Posezení s živou hudbou – kapela HORIZONT - párty stan na náměstí 
        19:00        Zábava na hřišti 1. FC - hraje ARCHON

Neděle 26.7.2009
        09:00        Výstava Po stopách malíře Jindřicha Šimka s vnučkou Jindřiškou Kühnovou - Dům služeb, 1. patro
        09:00        Výstava železničních modelů  
        09:00        Síčova drobná železnice - na náměstí  
        09:00        Den otevřených vrat - budova 103 let staré výtopny na nádraží vchod od kasáren  
        10:00        Poutní mše svatá ve farním kostele Všech Svatých v Rokytnici v O.h. 
                         - slouží pomocný diecézní biskup Josef Kajnek 
        14:00        Poutní mše svatá v kapli Svaté Anny v Hadinci
        15:30        Vamberecká dechovka - párty stan na náměstí

Doplňkové akce:
Pátek 16.00 – 18.00 hod. Dům Splav - výstava

Pátek - neděle Lunapark Dubský 
– pouťové atrakce, stánkový prodej
Pátek - neděle 9.30 – 17.00 hod. 

otevřeno muzeum Pevnost Hanička
Sobota 9.00 do 17.00 hod. 

Tržiště řemesel s prezentací a prodejní výstavou výrobků označe-
ných certifi kátem Originální produkt Orlických hor 

na nádvoří zámku 
Doprovodný program: šermíři, maňáskové divadlo, 

lukostřelba, country kapela, fl ašinetář
Sobota 9.00 – 17.00 hod., neděle 9.00 – 16.00 hod. 

výstavní expozice u železničního nádraží
Výstava železničních a dalších modelů v budově skladu 

u autobusového nádraží
Prezentace vzniku regionálního železničního muzea – budova 

103 let staré výtopny na nádraží včetně parní lokomotivy
Sičova drobná železnice na severní straně náměsí. 

Sobota 9.00 – 16.00 hod. 
Den otevřených dveří v MŠ s výstavkou fotografi í

Sobota 10.00 – 16.00 hod. 
Gumoběh na náměstí – akce Broumovského pivovaru

Historický motoráček - „Rychlík Zdobnice“ - Pardubice-Rosice-Hra-
dec Králové-Třebechovice-Týniště-Častolovice-Doudleby-Vamberk-

Slatina-Rokytnice a zpět



 Je po celoevropských volbách. Vím, že když 
někdo náhodou umí napsat žádost, promiňte teď 
je modernější psát projekt, postaví se za peníze 
EU většinou silnice, budova.... Nákladná a oši-
zená, k tomu nám dopomáhej úředník, Bůh, eu-
roposlanec…
 Jenže, někdy se stane věc nevídaná – najdou 
se peníze pro děti. Prostě fondy ERFD prostřed-
nictvím Euroregionu Glacensis poskytnou váček 
zlaťáků na (samozřejmě, že na projekt) Přeshra-
niční setkávání a ve dnech 19.5. - 23.5., 26.5. 
– 30.5. 2009 žáci ZŠ Rokytnice v Orlických 
horách PŘED a žáci z polského Wilkanova ZA 
humny překročí hranice. Hranice státu, hranice 
vlastní. Překročí rozdíly kultury a řeči, překročí 
předsudky, stud i pochybnosti, předčí učitelská 
očekávání a hlavně, hlavně, hlavně -  SKAMA-
RÁDÍ SE! Někdy i zamilují.
 Přiznávám, bylo mi potěšením být svědkem. 
Vidět, jak naše děti první den chystají na obáva-
nou diskotéku občerstvení, jak doposud neznámí 
spolu po pár minutách trsají, chystat se na obáva-

nou společnou vyučovací hodinu, vidět jak v ně-
jakém duchařském fi lmu z nadhledu, jak se učí 
- společně, s učiteli, sebe, vzájemně, učitele… 
Bylo mi potěšením zažít výlety v Čechách – na 
Haničku, Zemskou bránu, do Neratova i lanové-
ho centra v Říčkách, do Opočna, Hradce Králo-
vé. Bylo mi potěšením v Hradci promoknut až 
na kost při nefalšované říční bouři na obávaném 
Labi. Vidět i společné večery u ohně, sportovní 
zápolení. Vždyť ti naši mohli zůstat doma, vy-
mlouvat se…
 A v Polsku? Dalších pět báječných dní. Ten-
tokrát dvacet a dvacet děcek společně i přes noc 
v hotelu v lázeňském městečku Miedzygórze. 
Znovu společná výuka, déšť, výlety… Králický 
Sněžník, Bystřice Klodzká, Klodzko, Dušniky, 
jeskyně v Kletnu. Pak loučení a u někoho i slzy.
 Takže děkuji vstřícnosti Euroregionu Glacen-
sis i byrokratům celé EU, našemu i polskému ře-
diteli, všem zúčastněným žákům i kolegům. I já 
mám nové zážitky a kamarády.              

 Mgr. Jiří Macoun

VŠUDE DOBŘE, DOMA I V POLSKU

FOTBALOVÝ TURNAJ 
V POLSKU

 V rámci projektu Přeshra-
niční setkávání se zúčastnilo 
družstvo chlapců rokytnické 
základní školy turnaje O pohár 
ředitele Gimnazija Wilkanów. 
Turnaj proběhl za deštivého 
počasí ve středu 10.6.2009. 
V uplynulých letech obsazova-
lo naše družstvo tradičně druhé 
místo. Letos však naše mladé 
družstvo na fyzicky vyspělej-
ší polská družstva nestačilo a 
skončilo na čtvrtém místě.
 V turnaji zvítězilo domácí 
družstvo z Wilkanówa.

Výsledky: 
Gimnazjum Wilkanów - ZŠ 
Rokytnice   6 : 0
Gimnazjum Domaszkow - 
Gimnazjum Medzylesie 1 : 0
Gimnazjum Medzylesie – ZŠ 

Rokytnice                          3 : 2
Gimnazjum Wilkanów - Gim-
nazjum Domaszkow          3 : 1
                
 Projekt „Přeshraniční setká-

vání“ je spolufi nancován z pro-
středků ERDF prostřednictvím 
Euroregionu Glacensis.

ZD

 „... když k nám měli do Ro-
kytnice přijet Poláci byla sem 
otrávená, už jenom proto, že 
s nima musím být celý týden 
v kuse. Ale zase jsem se zmý-
lila...“

 „... nejvíc jsem se těšila až 
uvidím ty, kteří byli před týd-
nem u nás...“

 „... nejvíce mě zaujal barevný 
skleněný lustr v Opočně, když 
si pod něj stoupne nevěrný muž, 
lustr se rozhoupe. Delikates-
ní!...“

 „... pršelo, fi čelo celých pěta-
dvacet století naší plavby...“

 „... zábavná a namáhavá 
cesta do králických krpálů pro 
někoho končila ve velké modré 
budově s WC a horkou čoko. Ti 
ostatní šli dál pro vysněný a do-
konalý výhled...“

 „... naše komunikace probí-
hala bez sebemenších problé-
mů, a to mi věřte, že když ně-
koho máte rádi, tak mu budete 
rozumět, i kdyby mluvil hebrej-
sky...“

 „... kluk a holka. Padli si do 
oka, začalo to při trapném ná-
cviku polonézy...“

ÚRYVKY 
ZE ŽÁKOVSKÝCH 

PRACÍ

Školní zpravodaj Kurýr(ek)

Den otevřených 
dveří

 U příležitosti konání 
Anenské pouti bude v sobotu 
25.7.2009 od 9 do 16 hodin 
Den otevřených dveří v Ma-
teřské škole v Rokytnici v Or-
lických horách s výstavkou 
fotografi í.



Horský kurýr

 V průběhu měsíce května probíhal v naší škole v 9. ročnících 
projekt s názvem Městečko na dlani. Cílem projektu bylo sestavit 
papírový model rokytnického náměstí. Jestli se to žákům povedlo, 
posuďte sami.

Mgr. Blanka Koďousková a Mgr. Martin Vrkoslav

PROJEKT - MĚSTEČKO NA DLANI
 V Rokytnici na náměstí jste mohli vidět krásné tablo plné „velkých“ 
budoucích školáků pod deštníčky. Poznáte nás? Do té velké školy nastu-
puji JÁ: Mikysová Karolínka, Klein Michal, Hagara Patrik, Kubík 
Danek, Novotný Tomáš, Slezáková Klára i Veronika, Dostál Ondra, 
Zavadil Jakub, Rücker Mirek, Kolovratník Jakub i David, Sokira Pa-
trik, Jackuláková Anička, Grundová Natálka, Pácha Šimon, Seibert 
Nathalien, Padych Lukáš, Bárnetová Nelinka, Říčařová Anežka, Moc-
něva Nikolka a Gärtnerová Darinka.
 Držte nám palce a až začneme chodit po prázdninách do školy, tak na 
nás na přechodech dávejte pozor!!                                                Vaše děti

Gall.

POSLEDNÍ ZPRÁVA OD PŘEDŠKOLÁKŮPOSLEDNÍ ZPRÁVA OD PŘEDŠKOLÁKŮ

 Závěr školního roku je 
vždy poznamenán shrnutím 
a hodnocením, a to všeho a 
ze všech stran. Letošní rok 
byl v mnohém přínosem 
a také znamenal posun ve 
spolupráci rodičů a veřej-
nosti s mateřskou školou. 
 Jistě si každý kolemjdou-
cí všiml nového vybavení 
zahrady, nejmenší třída se 
„chlubí“ novým nábytkem 
a to ani nevíte, jak nádherně 
se spinká v „beruškových 
peřinkách“. Všechno nové 
vybavení je přínosem a děti 
i učitelky děkují zřizovateli 
i sponzorům. Ovšem jako 

největší přínos vidím zlep-
šování spolupráce rodičů 
s MŠ a i celkový přístup 
veřejnosti k naší „malé ško-
ličce“.
 
 Bylo až neuvěřitelné, ko-
lik dětí a celých rodin pra-
covalo na výrobě nejdelšího 
papírového řetězu v Rokyt-
nici. A když se nemohl tento 
krááásný řetěz prezentovat 
při akci „Čekání na Ježíš-
ka“, tak se řetězy rozvlnily 
na plotech v květnu. Věř-
te, že snad nikomu nevadil 
papírový řetěz v létě. To 
nejkrásnější byly společné 

chvíle prožité v rodinách 
s dětmi při společné práci.
 Vycházka za „Kačenči-
ným světýlkem“ přilákala 
nejen rodiče, sourozence a 
prarodiče, ale i další obča-
ny. Rozsvícená světýlka po-
tom všem ukazovala cestu 
zpět. Je přece krásné jít 
padajícím soumrakem se 
svým potomkem a vědět, 
že všichni prožíváme krás-
né a radostné okamžiky.
 Hojně navštívená akce 
„Otvírání zahrady“ byla 
pěkným vyvrcholením škol-
ního roku.  Přítomní zde 
mohli vidět radost v očích 

dětí při sledování divadla, 
shlédnout malá taneční vy-
stoupení jednotlivých tříd a 
každý si mohl i trochu za-
sportovat. A věřte nebo ne, 
za dětmi přišli i zvířecí ka-
marádi.
 Všem kdo pomohli svo-
jí aktivitou, kdo přispěli 
sponzorským darem a i 
těm, kdo nám fandí – DĚ-
KUJEME.
 Nezapomeňte na nás ani 
v příštím roce a pokuste se 
vymyslet něco, čím můžete 
přispět k radosti dětí.

          Vaše školička 
Gall.

JAK UPLYNUL ŠKOLNÍ ROKJAK UPLYNUL ŠKOLNÍ ROK

Školní zpravodaj Kurýr(ek)



   Horský kurýr

DĚTSKÝ DEN V ROKYTNICKÉ ŠKOLCE
 Letošní Dětský den byl pojat tak trochu jinak. Byl spojen se 
dnem sportovním. Děti i paní učitelky se přenesly do období an-
tiky, mocných bohů a olympijských klání. Nechyběly ani dobové 
kostýmy, olympijský běžec a „zapalování“ olympijského ohně. 
Děti soutěžily ve třech základních disciplínách - běh přes překáž-
ky, hod a skok. Soutěžilo se ve třech kategoriích, všechny byly 
spravedlivě vyhodnoceny a děti odměněny. 
 Všechny děti si odnesly medaile s olympijským logem a pochut-
naly si na malých laskominách. Ti nejlepší vyhráli malé ceny, zlaté 
medaile a nějakou tu mlsotku. Počasí nám přálo, alespoň v rámci 
možností… vždyť víte, jak to teď vypadá…
 Všichni jsme se náramně pobavili a děti byly moc spokojené 
a už teď se těšíme na další akci. A vy, všichni kamarádi naší ško-
ličky, se můžete také těšit. Už v září se určitě dočkáte další velké 
a vydařené společné akce jako bylo OTEVÍRÁNÍ ZAHRADY.                             

Těšíme se na vás♥BaD

 Soplbábu zná kaž-
dý, kdo už toho trochu 
ví o Norsku a tamních 
Trollech. My známe 
tuto čarodějnici z „Pří-
běhů trolí rodinky“ a 
tak jsme se rozhodli, že 
ji letos upálíme na „den 
čarodějnic“, abychom 
se zbavili té nekonečné 
rýmy.
 A jak vypadá? Úplně 
jako běžná čarodějnice, 
akorát má na hlavě ze-
zadu „druhou tvář“ se 
žhnoucíma očima, s pra-
sečím rypákem, s hadím 
jazykem a místo vlasů 
má žhnoucí plameny.
 Nebylo lehké si tako-
vou čarodějnici vyrobit.
 A když Soplbába hořela, vy-
smrkali jsme se do kapesníčků a 
spálili jsme s ní i své soplíky.
 Pak následovala „opékačka“ 
(samozřejmě na jiném ohni ) 
v čarodějnických kostýmech a 

zdobení své vlastní Májky, která 
celý květen stála u tradiční velké 
na návsi v Bartošovicích. Neo-
bešla se ani bez „únosu“. Museli 
jsme splnit podmínky únosců a 
Májku nám vrátili. Kdo? To už 
se nikdy nedozvíme.

MŠ Bartošovice

„JAK JSME UPÁLILI Soplbábu“

DĚTSKÝ DEN V BARTOŠOVICÍCHDĚTSKÝ DEN V BARTOŠOVICÍCH

 Dne 30.5.2009 se v Bartošovicích pořádal dětský den a 
kácení máje. Hasiči Bartošovice a Občanské sdružení Myrha za 
podpory Obecního úřadu Bartošovice dokázali za nepříznivé-
ho počasí nemožné. Soutěže dětí ukončilo kácení máje. Nejen 
dospělí, ale i děti káceli svoji májku. Po celodenních hrách se 
konalo posezení do pozdních hodin. Všem účastníkům, hlavně 
dětem, děkujeme za účast a za rok na shledanou.     Koďousek

 Během měsíce nás navštívila  pprap. Lenka Knitlová a pprap. 
Pavel Juliš s pěknou přednáškou přímo pro naše nejmenší. Sezná-
mili je se svými zkušenostmi ze své práce na PČR, radami, jak se 
obejít bez veškerých potíží na silnici i jinde a přinesli pro děti i 
dárečky.                                    Děti a učitelky z MŠ Bartošovice

POLICIE VE ŠKOLCE



Horský kurýr

 Celý měsíc byly děti v jednom shonu. Na začátku si oslavily 
„svůj Den dětí“ nejprve ve školce a potom o víkendu na návsi 
v Bartošovicích. Při této příležitosti jsme založili nové „Diva-
délko Ledříček“, se kterým jsme měli premiéru v tento slavný 
den. A s tímto patronem děti plnily velmi těžké úkoly a soutě-
že celé odpoledne. Navečer si samy uřízly svoji malou Máj-
ku. Neměly to lehké s tupou pilkou. Odměněny byly krásnými 
medailemi, diplomy, balíčky sladkostí a velkou trampolínou od 
místních hasičů a OÚ.

 Rádi vzpomínáme na návštěvu od PČR a tak nám místní ky-
nologové předvedli ukázky svých cvičených mazlíčků němec-
kých ovčáků. Můžeme je navštěvovat a přinést vždy nějakou 
dobrotu.

 Abychom nenamáhali stále ty své hlavičky, trochu jsme protáhli 
i nožičky. Na výletě na Haničku jsme poznávali lesní přírodu a tím 
oslavili 40. výročí CHKO.
 Děti se letos zúčastnily mnoha výtvarných soutěží (CHKO, 
ZOO Dvůr Králové, Vyšehradští včelaříci, Sdružení hasičů apod.). 
Zatím k nám dorazilo hodnocení ze ZOO z výtvarné soutěže na 
téma: „Žijeme tu spolu“. Děti za splněné podmínky vyhrály vstup-
né zdarma do ZOO, kde bylo vyhlášení vítězů. S velkým pře-
kvapením jsme zjistili až na místě, že „máme v kapse“ 1. místo 
v nejmladší kategorii. (V soutěži se zúčastnilo přes 500 výtvarných 
prací - pohlednic se šelmami.) Vysmátí jsme se domů vrátili se 
spoustou cen, diplomem, dalšími volnými vstupenkami a hlavně 
plní zážitků z výletu.

ZLATO VE ŠKOLCE V BARTOŠOVICÍCH

 Na závěr školního roku jsme měli sportovní hry a loučení s na-
šimi předškoláky.
 Krásné teplé a slunečné léto přejí děti a učitelky z MŠ Barto-
šovice

 Každý z nás má na tomto světě nějaké poslání, svůj 
osobní život i různé zájmy. A každý se vryje do pamě-
ti svého okolí nějakým způsobem. Paní Golasová byla 
celý život učitelkou na 1. stupni základní školy a kdo ji 
znal, ví, že nejen učitelkou, ale hodnou a pečlivou tetou 
a později babičkou dětem z vesnice.
 Do Bartošovic přišla v roce 1966 a učila zde celých 
25 let. A to i po odchodu do penze. V době, kdy sem 
přišla, pokračovaly práce na rekonstrukci budovy, což 
značně ztěžovalo vyučování. Také migrace obyvatel-
stva v pohraničí škole neprospívala, děti přicházely 
a odcházely i během školního roku a jejich počet byl 
velice nestálý. O svém přeložení na zdejší školu se do-
zvěděla pouhý den předem a převzetí školy proběhlo 
velice jednoduše: dostala klíče a ať se stará. A starala 
se. Kromě vyučování měla škola tehdy různé povinné 
závazky, jako sběr druhotných surovin, léčivých bylin a 
účast na společenských akcích. Ve škole nebyla školní 
družina a tak měla paní učitelka některé děti na starost 
až do pozdních odpoledních hodin. Také děti absol-
vovaly plavecký výcvik až v Hradci Králové, později 
v Dobrušce. Při škole dlouhá léta fungoval turistický 
kroužek, se kterým navštívila mnoho míst v Čechách 
a na Moravě a absolvovala s dětmi nesčetně pěších 
výletů do okolí. Nebylo jí cizí v případě potřeby vzít 
štětku a natírat dřevěné podlahy ve třídách nebo stěny 
na chodbách. Dlouhé roky také vedla obecní veřejnou 
knihovnu, a to až do své smrti.
 Zemřela náhle 11. června 2009 ve věku 76 let.
                                                            Petr Zámečník

ZEMŘELA PANÍ 
EVA GOLASOVÁ



ZEPTALI JSME SEZEPTALI JSME SE
 Bývalý hotel Orličan na rokytnickém náměstí prošel nákladnou 
rekonstrukcí, která však nebyla dokončena a několik roků čekal na 
svůj osud. Zeptala jsem se majitele pana Josefa Rykra:

Josef Rykr v prostorách rychlého občerstvení, které dopo-
sud v Rokytnici chybí.

 Stal jste se novým majitelem hotelu Orličan v centru Rokyt-
nice. Kdy můžeme očekávat otevření a jaké služby nabídnete 
místním obyvatelům a návštěvníkům?
 Od ledna letošního roku intenzivně pracujeme a během měsíce 
by měl být připraven nový projekt na dokončení technických pra-
cí samotné budovy. Vše se znovu zakresluje, přepočítává. Chtěli 
bychom využít možnosti čerpání peněz z EU, k čemuž je zapo-
třebí zpracování dokonalé technické dokumentace stavebních pra-
cí. Tento program odsunula vláda na podzim, kdy by mělo dojít 
k vyhlášení podmínek pro jeho čerpání, což posouvá průběh pří-
pravných a dokončovacích prací k otevření na léto 2010. Budova 
by měla sloužit původnímu záměru, což je restaurace hotelového 
typu, bufet rychlého občerstvení, ubytování, využití školící míst-
nosti, nabídka sportovního vyžití – bowling - a v neposlední řadě 
dobrá kuchyně. Ubytovací kapacita bude patnáct 2-3lůžkových 
pokojů, z toho dva apartmány a několik pokojů s nadstandardním 

 Místa, která byla léta uzavřena, budou opět zpřístupněna 
veřejnosti.

vybavením. Kuchyně – česká, klasická a minutky. Vybavení bow-
lingu bude odvislé od objemu dotačních peněz – dvě nebo čtyři 
hrací dráhy. Dále bude ve směru od fary vybudována přístupová 
cesta k samotnému hotelu, kde vznikne parkoviště. Perspektivně 
počítám s vytvořením posezení pro oddech a relaxaci. V současné 
době probíhá jednání o dokoupení pozemku, který býval hotelo-
vým parkem, a to směrem ke koupališti.
 Nové prostředí, atraktivní bowling, rychlé občerstvení – to 
je spousta novinek. Bude mít hotel i nový název?
 Myslím, že je zbytečné hotel přejmenovávat. Lidé jej znají pod 
názvem ORLIČAN – má svoji tradici – a proto chceme název 
zachovat. Budova je pro mne zajímavá nejen z podnikatelského 
hlediska, ale rád bych jí vrátil původní úroveň. Když postavíte 
nový objekt, tak nikdy není takový, jako ten léty zaběhnutý. Mým 
přáním je udělat z něho takový hotel, jaký znali rodiče, ale i rodiče 
mých rodičů.                                                          AlMa

Milí čtenáři, 
 opět se vám hlásím já, Váš 
věrný pes Ben se svou rubri-
kou a rád bych se s vámi po-
dělil o jeden malý příběh.
 Jednou jsem si tak vyhlížel 
z okna našeho bytu, jak mám 
ve zvyku, a vyslechl si rozho-
vor dvou starších dam, které 
se sešly před poštou. Jak z řeči 
vyplynulo, ta jedna paní není 
zdejší. Bydlí v Říčkách a prá-
vě se vracela od pana doktora. 
Stěžovala si své známé, jak jí 
bolí nohy a zlobí tlak. Na ty 
všechny neduhy bere léky a 

vždy si je na předpis vyzved-
ne v rokytnické lékárně. 
Jenže nastal problém. Lékár-
na otevírá v 9 hodin, právě ve 
chvíli, kdy odjíždí autobus do 
Říček. Paní si tedy musí po-
čkat, až se lékárna otevře, vy-
zvedne si léky a potom čeká 

tři hodiny na další autobus. 
Na takovou starší dámu je to 
dost dlouhá doba, obzvláště 
pak, když prší nebo je zima. 
Jistě je více takových lidí, 
kterým nová pracovní doba 
rokytnické lékárny nevyho-
vuje. Alespoň já jsem to od 
několika občanů zaslechl. Ale 
třeba se jedná pouze o dočas-
ný stav a brzy se lidé opět do-
čkají rozšíření pracovní doby. 
A když ne, tak si na to pro-
stě budou muset zvyknout.      

Váš Ben
ZS

JAK TO VIDÍM JÁJAK TO VIDÍM JÁ
Jan Kolowrat Krakovský 

s chotí a Správa Kolowrat-
ského zámku v Rychnově nad 

Kněžnou si vás dovolují 
pozvat na

putovní výstavu fotografi í 
Zdeňka Troupa

„ZACHRAŇME 
ŠUMAVU“

Výstavu můžete shlédnout 
na zámku 

v Rychnově nad Kněžnou
od 1. července 

do 20. července 2009. 
Otevřeno: úterý – neděle 

9.00 – 16.00 hod.



KOŘENÍ A BYLINKYKOŘENÍ A BYLINKY
RECEPTY - RADY - ZKUŠENOSTI

VŠEOBECNÁ ČÁST – Pokračování z minulého čísla
Čerstvá šťáva

 Čerstvá šťáva z bylinek je vhodná na používání po kapkách 
nebo se jí navlhčí choré místo na těle. Získává se za pomoci ku-
chyňské odstředivky, která umyté bylinky nejprve poseká a potom 
odstředí. Šťáva se má připravovat každý den čerstvá. 

Kaše z bylinek
 Vhodné rostliny se umyjí, položí na vál a válečkem se rozmač-
kají na kaši. Ta se nanese na plátno a přiloží na nemocné místo. 
Navrch se položí vrstva vaty a vše se převáže teplým ručníkem. 
Kašovitý obklad můžeme nechat působit i přes noc.

Bylinné „parné“ zábaly
 Vodu v hrnci přivedeme do varu, nad ni zavěsíme síto, do něhož 
jsme vložili čerstvé nebo sušené byliny a všechno přikryjeme. Po 
čase vybereme změklé a teplé bylinky, zabalíme je do řídkého plát-
na a položíme na nemocné místo. Celé místo se zabalí do vlněného 
šátku a zaváže na pevno dalšími šátky. Při této proceduře nesmí 
vzniknout pocit chladu. Velmi účinné jsou parné zábaly z přeslič-
ky. Obklady necháme působit dvě hodiny nebo i celou noc.

Příprava masti a oleje
 Čtyři plné hrsti bylinek rozřežeme nadrobno, 500 gramů vep-
řového (nejlépe plstního) sádla zahřejeme tak, jako bychom chtě-
li smažit řízky. Bylinky vmícháme do horkého tuku a krátce je 
necháme zapražit. Pánev sejmeme z ohně, přikryjeme a necháme 
přes noc vystydnout. Příští den vše lehce ohřejeme, procedíme 
přes lněný hadřík a ještě teplou mast plníme do sklínek nebo ke-
límků. Řádně označíme včetně data výroby. 

Příprava oleje
 Květy nebo listy volně naplníme po hrdlo láhve, přelijeme hor-
kým olivovým olejem tak, aby byl dva prsty nad rostlinami (dů-
ležité - jinak mohou byliny plesnivět). Necháme ustát 14 dnů na 
slunci (na parapetu okna) nebo blízko kamen či topení.

TRAFIKA PETR KUNCTRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICEROKYTNICE

 NABÍDKA DVD NA PRÁZDNINY
 Medvědí bratři (dětský)
 Prosincoví kluci (dětský)
 Ester to rozčísne (dětský)
 Pocit viny (Uma Thurman)
 Wanted (Morgan Freeman, Angelina Jolie)
 Bez slitování (Rossif Sutherland)
 Neznámý svůdce (Bruce Willis)
 Golfový sen (Shia LaBeouf)
 Obyčejní hrdinové (Sigourney Weaver) 
 Sbal prachy a vypadni 2 (Christopher Adamson)

 DÁLE NABÍZÍME
 grilovací tácky
 uhlí
 brikety
 alobal
 stáčený rum
 vodka
  slivovice

TŘEZALKA TEČKOVANÁ
 Bylina roste na mezích, na 
okrajích cest a lesů, na lukách i 
pahorcích, od července do září. 
Bylina je 25-60 cm vysoká, má 
rozvětvené stonky a kvete ve 
zlatožlutých okolících. Chce-
me-li ji bezpečně poznat, roz-
mačkáme jeden otevřený květ. 
Pokud jde o třezalku, vyteče 
z něho červená šťáva. Na čaj 
a přísadu do koupele sbíráme 
kvetoucí nať, pro přípravu ole-
je (Janův olej) sbíráme pouze 
květy. Janův olej je skuteč-
ně nejlepším olejem na rány, 
zmírňuje bolesti, odstraňuje a 
léčí záněty. 
 Na den sv. Jana 24. června, 
který je symbolem posvátných 
sil světla a tepla, září třezalka 
nádherou svých skvostných 
květů. V dávných časech děv-
čata uvíjela z třezalky věnečky 
a každý, kdo tancoval kolem 
Janova ohně, musel nosit Jano-
vu korunu – věneček z třezalky. 
V této tajuplné noci se házely 
větvičky do řeky a panenské 
děvče vědělo, když zvadlé kvě-
ty znovu rozkvetly, že bude 
mít v budoucím roce ženicha. 
Podle starého zvyku vkládali 
dříve sedláci bylinku mezi dva 
krajíčky chleba a dali sežrat 
dobytku, aby rostlina chránila 
jejich zvířata před chorobami. 
Třezalka se těší velké úctě již 
od nepaměti. Čaj z třezalky se 
používá při nervových obtížích 
všeho druhu, při zraněních po 
úderech i při následcích na-
možení svalů ze zdvihání. Je 
výborným prostředkem proti 
průjmu. Dobře léčí i zánět troj-
klanného nervu, pijeme-li den-
ně dva až tři šálky čaje z třeza-
lky a zevně delší dobu natíráme 
příslušné místo Janovým ole-
jem. Třezalkou léčíme poruchy 
řeči, nepokojný spánek, 

hysterické záchvaty a deprese. 
Kromě vnitřního užívání čaje 
účinně pomáhají i sedací kou-
pele. Janův olej by neměl chy-
bět v žádné domácnosti. Lehce 
si jej můžeme sami připravit. 
Svoji léčivou sílu si zachovává 
dva roky a používá se nejen při 
otevřených ranách, čerstvých 
zraněních, při výronech krve, 
oteklých žlázách a jako hlavní 
léčebný prostředek při drsné 
pokožce tváře, ale je také vý-
borným prostředkem na vtírání 
při bolesti zad, křížových bo-
lestech (hexenšus), při ischiasu 
a revmatismu. Ošetřená místa 
Janovým olejem nevystavujte 
slunci. 

Janův olej

 Květy, natrhané za sluneč-
ného dne, volně naplníme do 
láhve až po hrdlo a zalijeme pa-
nenským za studena listovaným 
olivovým olejem. Květy musí 
být v oleji ponořené. Dobře 
uzavřenou láhev postavíme na 
několik týdnů na slunko nebo 
na teplé místo. Po čase se olej 
zbarví do červena. Potom pře-
fi ltrujeme přes plátno, zbytek 
vylisujeme, olej uschováme 
v tmavých lahvičkách. 

AlMa

Je tu jaro, nabízím jarní detoxikační program, 
pedikúru a masáž lávovými kameny.

Vše za zaváděcí ceny. 

Možnost i jako celé – relaxační 
odpoledne za snížené ceny!!!

Tel.: 605 153 954



OKÉNKO DOKTORA

 Dovolená je čas, na který se snad každý z nás těší minimálně 
půl roku před jejím začátkem, někteří možná i rok celý. Mnoh-
dy se však z vysněné dovolené, kterou bychom měli prožít v kli-
du, odpočinout si a načerpat síly na další každodenní pracovní i 
soukromý shon, stane doslova noční můra. Pojďme si říci něko-
lik základních rad pro příjemně strávenou a klidnou dovolenou.
O tom jak dlouhá by měla být dovolená, se vede spousta diskuzí. 
Obecně však platí, že minimální doporučená doba je čtrnáct dní.
Mnozí to znáte, celý rok nějak nemáte čas si s partnerem v klidu 
sednout a popovídat, míjíte se ráno v koupelně a večer možná u 
televizních novin. Trávíte spolu minimálně času a najednou spo-
lu budete 24 hodin a to 14 dní v celku. K tomu se dá poradit jen 
jediné - buďte tolerantní a k ničemu partnera nenuťte. Domluvme 
se předem, jak a kde budeme dovolenou trávit. Již dávno neplatí 
otřepané klišé, že rodina musí celou dovolenou strávit společně. 
 Představte si situaci, ostatně možná ji znáte moc dobře, jeden z 
partnerů chce jet lenošit k moři a druhý chce dovolenou trávit ak-
tivně túrami na horách, stejné je to u dětí, kdy jedno rádo aktivně 
sportuje a druhé je nejspokojenější v leže u knížky. Kompromis je 
výborná věc a ještě lepší je kompromis promyšlený, řekněme účel-
ný. Proč by se měla jedna část rodiny celý týden trápit rozpláclá 
ve sluneční výhni u moře, a následující týden druhá polovina trpět 
deštěm a puchýři ať na horách nebo třeba při sjíždění Sázavy na 
lodi? Vyražme raději na týden každý zvlášť, lhostejno jestli s ka-
marády nebo cizími lidmi, hlavně však s těmi, kteří chtějí dovole-
nou trávit obdobně jako my. Druhý týden dovolené pak můžeme 
strávit společně a věřte, budeme spokojenější. Nenuťme naše děti 
jezdit na dovolenou s námi, pokud o to nestojí. Jen si vzpomeňte, 
jak jsme dokázali být „příjemní“, když jsme byli v jejich v věku. 
Oni jsou stejní jako my! Možná se jim nakonec vynucená dovo-
lená zalíbí a dokonce uznají, že to byla krásná dovolená, ale je 
nutné počítat s tím, že šance na takový výsledek je při nejlepším 
jen 50%.
 Přípravy na dovolenou nepodceňujte, zabalte raději dříve, ať 
můžete vyrazit v klidu. Pokud jedete do zahraničí, nezapomeňte se 
včas poradit se svým lékařem o nutnosti očkování, uzavřete ces-
tovní pojištění, zabalte si cestovní lékárničku s léky, které běžně 
užíváte a léky běžné potřeby (něco na bolest, proti horečce, průj-
mu, dezinfekci na drobná poranění atd..) V případě, že cestujete 
autem, počítejte raději s dostatečnou časovou rezervou, ne vždy 
budou silnice volné a ne ve všech městech mají zelenou vlnu. Za 
volant sedejte dostatečně odpočatí, dodržujte bezpečnostní pře-
stávky, pokud to je možné, při řízení se střídejte. Vždy si zjistěte 
co nejvíce informací o zemi, kam jedete. 
 Hledejte na průběhu Vaší dovolené pozitiva, ne důvody k výčit-
kám. Všímejte si drobností, dělejte si radost, užívejte si, věnujte se 
věcem a činnostem, které nás baví. 

Příjemnou dovolenou Vám přeje MUDr. Zita Hucková

Jak si nejlépe užít dovolenou!

Pečovatelská služba ? Ano !Pečovatelská služba ? Ano !
 Na začátku června 2009 jsem 
absolvovala v Pečovatelské 
službě Rokytnice v Orlických 
horách týdenní odbornou praxi. 
Chtěla bych se podělit se čtená-
ři Horského kurýru o poznání, 
že Pečovatelská služba našeho 
města je významná pomoc, 
která umožňuje našim spolu-
občanům udržet si soukromí a 
navyklý styl života. 
Pečovatelská služba zajišťuje 
svým uživatelům poskytnutí 
stravy nebo pomoc při zajiště-
ní stravy, pomoc při zajištění 
chodu domácnosti, pomoc při 
osobní hygieně nebo poskytnu-
tí podmínek pro osobní hygie-
nu, zprostředkování kontaktu 
se společenským prostředím, 
pomoc při zvládání běžných 
úkonů péče o vlastní osobu, do-
hled nad podáním léků a použi-
tí koupelny v objektu Pečova-
telské služby. Odebrané služby 
si uživatelé uhrazují dle ceníku 
Pečovatelské služby. Péče se  
realizuje co nejdéle ve vlastním 
bytě seniora, který je pro něho 
přirozeným prostředím. 
 Cílová skupina Pečovatel-
ské služby je určena seniorům 
se sníženou soběstačností v 
základních životních doved-
nostech, dospělým občanům se 
zdravotním postižením, s chro-
nickým onemocněním, s chro-

nickým duševním onemocně-
ním a rodinám s dětmi, kde se 
narodilo více dětí najednou a to 
do čtyř let věku dítěte.
 Velké díky patří pracovni-
cím Pečovatelské služby, které 
svým aktivním a individuálním 
přístupem zajišťují seniorům v 
úzké spolupráci s rodinou dů-
stojné stáří. Velice mě oslovila 
týmová práce zaměstnanců a 
účinná komunikace při pře-
dávání informací. Na odbor-
né praxi jsem byla efektivně 
vedena při plnění pracovních 
úkolů. Za přístup zaměřený na 
klienta a profesní odbornost 
děkuji jmenovitě Mgr. Dagmar 
Lavrenčíkové, Miluši Palduso-
vé, Emě Rumanové a Marcele 
Niklové.
 Kdo jiný by se měl starat o 
lepší zabezpečení seniorů ve 
stáří, než potomstvo. Stáří je 
budoucnost nás všech, proto 
bychom měli v případě potřeby 
svým rodičům zajistit dostup-
nou a kvalitní sociální službu 
až do domu. Doporučuji všem, 
kteří splňují podmínky, aby se 
obrátili na Pečovatelskou služ-
bu našeho města, protože pra-
covnice zařízení vytváří pod-
mínky vedoucí ke spokojenosti 
uživatelů...                                                                

- Sali-

Pečovatelská služba 
Města Rokytnice v Orlických horách

NABÍZÍ SVÉ SLUŽBY
při zajištění stravy a chodu domácnosti

při osobní hygieně

při zvládání běžných úkonů o svoji osobu

při zprostředkování kontaktu se společenským prostředím

při uplatňování práv, při obstarávání osobních záležitostí

PROVOZNÍ DOBA – pracovní dny
Pondělí – pátek   6.30 – 15.00 hodin

e-mail: pecovatelska.sluzba@mu.rokytnice.cz, 
dasa.lavrencikova@mu.rokytnice.cz

tel.: 491 616 996

Koncert „Tří grácií“ v Nebeské Rybné
Páté červencové odpoledne patřilo již potřetí za sebou letnímu 

koncertu v kostele sv. Filipa a Jakuba v Nebeské Rybné. 
Více o koncertu se dočtete v zářijovém 

vydání Horského kurýra.



                  nabízí:                  nabízí:
              obědy – 53,-               obědy – 53,- 
                      bez polévky – 48,- bez polévky – 48,- 
                          domácí oslavydomácí oslavy

na objednávku
 Houskové knedlíky
 Bramborové knedlíky + špalíčky
 Buchty
 Buchtičky atd.

Těšíme se na Vaši návštěvu!
Tel: 494 595 174, mobil: 774 313 341

Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

 dobíjení telefonů přes terminál 
 kurzové sázení
 sazka, sportka ON-LINE 
 denní tisk   upomínkové předměty 
 drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek  6 - 17 hod.
sobota  7 - 12 hod.
neděle  8 - 12 hod.

Všechny zveme
 k nákupu!

ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory
 Zimní slevy
    www.zaluziecz.cz
    e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

ZPRÁVY Z FARNOSTIZPRÁVY Z FARNOSTI
Římskokatolická farnost 

Rokytnice v Orlických horách
informace: mobilní telefon 731 598 995

Pravidelné nedělní bohoslužby 
se konají:

8.30 hodin             Pěčín
10.00 hodin           Rokytnice v Orlických horách
11.30 hodin           Souvlastní



PLACENÁ INZERCE

 Za účelem zvýšení informo-
vanosti obyvatel o správném 
zacházení s vysloužilými elek-
trospotřebiči připravilo Město 
Rokytnice v Orlických horách 
ve spolupráci s provozovatelem 
kolektivního systému, společ-
ností ELEKTROWIN a.s. sérii 
článků - Vše, co je nutné vědět 
o zpětném odběru

V.část
K čemu slouží recyklační 

příspěvky?
 Tři roky úspěšného fungo-
vání systému zpětného odběru, 
odděleného sběru, následného 
zpracování a recyklace vyřaze-
ných elektrozařízení umožňují 
tzv. recyklační příspěvky. Ty 
jsou hrazeny spotřebiteli v ceně 
nakupovaných nových elektro-
spotřebičů.
 Recyklační příspěvek je fi -
nanční částka odpovídající 
nákladům výrobců na zpětný 
odběr a recyklaci výrobku. Vý-
robci ji odvádějí do kolektiv-
ních systémů, které vytvořili za 

účelem řádného plnění svých 
zákonných povinností.
U většiny výrobků v České re-
publice je zavedena forma tzv. 
viditelného příspěvku na recyk-
laci. Znamená to, že náklady 
na ni jsou viditelně vyčleněny 
z ceny nového spotřebiče a 
transparentně uváděny při pro-
deji odděleně. 
 Výrobce tak zároveň ukazuje 
spotřebiteli, kolik již přispěl do 

kolektivního systému na zpět-
ný odběr a recyklaci starého 
elektrozařízení. Výše příspěv-
ku vynásobená počtem proda-
ných spotřebičů tedy odpovídá 
podílu výrobce na celkových 
nákladech na zpětný odběr a re-
cyklaci, který za něho zajišťuje 
kolektivní systém.

Viditelné uvádění
 U všech domácích spotřebi-
čů a spotřebitelských zařízení 

by již od září 2005 měla být 
výše příspěvku výrobce pro 
spotřebitele zviditelněna. Mož-
nost viditelně uvádět příspěvek 
na recyklaci mají výrobci pou-
ze po dobu osmi let, u velkých 
spotřebičů, jako jsou pračky, 
ledničky, myčky a sušičky, je 
tato doba prodloužena na 10 let. 
To znamená, že u běžných spo-
třebičů do domácnosti se pří-
spěvek přestane uvádět v roce 
2013, u velkých spotřebičů 
v roce 2015.
 Viditelné uvádění zaručuje 
zabezpečení tohoto příspěvku 
před možným zneužitím v kon-
kurenčním boji mezi výrobci. 
Každému zákazníkovi má být 
na první pohled jasné, že tato 
částka má své jediné možné ur-
čení pro účely zpětného odběru 
a recyklace výrobku. 
 Stejnou chladničku nebo te-
levizi lze tedy koupit v Praze, 
Zlíně nebo na internetu za různé 
ceny, ale se stejným viditelným 
příspěvkem. 
pokračování na straně 17

CO JE RECYKLAČNÍ PŘÍSPĚVEKCO JE RECYKLAČNÍ PŘÍSPĚVEK

 Spotřebitel je o aktuální výši recyklačního příspěvku informo-
ván prostřednictvím řady informačních materiálů. Jedním z nich 
jsou papírové stojánky, které bývají umístěny v prodejnách.



dokončení ze strany 16

Obcházejí zákon
 Proklamace některých pro-
dejců, že nabízejí zboží za ceny 
„bez recyklačních nákladů“, 
znamená pouze fakt, že obchá-
zejí zákon a řádně neplní své 
povinnosti.
 Finanční prostředky z recyk-
lačních příspěvků totiž nejsou 
určeny jen na budoucí likvidaci 
elektrozařízení, která členové 
kolektivních systémů uvádějí na 
trh dnes. Někdo se musí postarat 
i o spotřebiče, které dosluhují už 
v těchto dnech a jejichž výrobci 
dávno přestali existovat.
Když konkurenti spolupracují
 K tomu podotýká předse-
da představenstva společnosti 
ELEKTROWIN Ing. Jaroslav 
Holakovský: „Kolektivní systém 
je velmi náročný na řízení. Když 
si uvědomíte, že sdružujeme ně-
kolik set výrobců, konkurentů na 
trhu, kteří přispívají nemalými 
částkami, aby solidárně likvido-
vali historickou zátěž, kterou ve 
většině případů sami nezpůsobi-
li, dovedete si představit, že řídit 
společnost, která takový systém 
provozuje, není jednoduché. 
Přednosti kolektivního systému 
jsou však nesporné. Synergické 
efekty plynoucí ze společného 
plnění povinností výrobců ve-
dou především k významným 
úsporám nákladů všech účastní-
ků. Navíc tím, že náš stát podpo-
řil kolektivní plnění povinností 
výrobců osvobozením recyklač-
ních příspěvků z daně z příjmu, 
je pro výrobce výhodné plnit své 
povinnosti tímto způsobem.“

Role spotřebitele
 Systém zpětného odběru, 
odděleného sběru, následného 
zpracování a recyklace vyřaze-
ných elektrozařízení by nemohl 
fungovat, aniž by do hry zapojil 
další „spoluhráče“. Tím patrně 
nejdůležitějším je právě spotře-
bitel. Má zásadní podíl na vý-
sledku recyklace elektrospotře-
bičů. Jeho přístup, který přímo 
ovlivňuje množství sebraných 
elektrozařízení, je základním 
článkem úspěšnosti systému. On 
rozhoduje, kam vysloužilý spo-
třebič odloží – zda do popelnice, 
na černou skládku či zda využije 
nabídnutých míst zpětného od-
běru. Pokračování v příštím čís-
le                                            ŽP

MĚSTSKÉ INFORMAČNÍ A KULTURNÍ STŘEDISKO
Města Rokytnice v Orlických horách a redakce Horského kurýra

OTEVÍRACÍ DOBA PRO VEŘEJNOST

OD 1.7.2009 DO 31.8.2009

 PONDĚLÍ                   9.00 - 16.00  HODIN
 ÚTERÝ                            9.00 - 16.00     HODIN
 STŘEDA                          9.00 - 16.00  HODIN
 ČTVRTEK                        9.00 - 16.00                HODIN
 PÁTEK                         9.00 - 16.00  HODIN
 SOBOTA                         9.00 - 12.00   HODIN
 NEDĚLE                        9.00 - 12.00   HODIN 

Provozovatel:Město Rokytnice v O.h., IČO 275301
Tel./fax: 494 595 326, 494 379 023, 736 752 200

e-mail: info-service@rokytnice.cz nebo hoku@rokytnice.cz,  www.info.rokytnice.cz



Malý pohled za hranice, tentokrát něco Sibiře
 V minulém čísle Horského 
kurýra jsme zabloudili na Vel-
kou Rus a do jejího hlavního 
města Moskvy. Nyní se vydá-
me o kousek naší matičky země 
dále. Kousek však jen pohle-
dem místních, neboť dnes bu-
deme překonávat opravdu obří 
vzdálenosti. Opustíme evrop-
ský kontinent a vydáme se do 
náruče obávané, ale také krás-
né Sibiře. Než však našeho cíle 
dosáhneme budeme se muset 
popasovat s věcmi a situacemi, 
které se budou našinci zdát ne-
pochopitelné ba i nemožné.
 Z Moskvy se lze tímto smě-
rem vydat pouze dvěma směry 
a způsoby. Ten první a nutno 
podotknout co do vzdálenosti 
i kratší, je cesta přes Tatarstán 
a jeho hlavní město Kazaň, 
ale i místní tuto variantu za-
vrhují, neboť není tou z právě 
bezpečných. Zvolíme proto tu 
bezpečnější (pojem absolut-
ní bezpečnost lze prosím brát 
s dostatečnou rezervou), ces-
tu na Samaru. Pro představu 
vzdálenosti tohoto města od 
Moskvy nám poslouží kilome-
trická návěst (po celou dobu 
cesty jediná), za městem Rja-
zaň. Zde se silnice zakusuje 
do rozsáhlých rovin širé Rusi a 
stojí na ní: Samara - 2002 km. 
Byl jsem v těchto končinách 
několikrát a marně jsem hledal 
odpověď na otázku proč zrov-
na 2002 kilometrů, když nám 
je dostatečně znám „smysl pro 
přesnost“ všech Rusů, ale bu-
diž. Třeba tam ta cedule visí 
ještě z doby velkého Lenina a 
ten měl přeci vše přesně nalin-
kováno. Pro nás je důležitější 
fakt, že ještě nepoměrně větší 
porci kilometrů musíme zvlád-
nout po cestách, které mají do 
absolutní kvality asi tak dale-
ko, jako traktorista do parla-
mentu. V těchto končinách je 
také v celé nahotě vidět, jak 
se nedávní mocipáni starali o 
svůj lid, na který se tolik od-
volávali. Na celé té vzdálenosti 
je jen pár vesnic, které mohou 
nést hrdě název Potěmkinovy, 
neboť dřevěná stavení, ke kte-
rým nevede ani proud jsou do 
jednoho „ozdobena“ televizní-
mi anténami. V tom bude mít 

tato země asi primát, takovou 
koncentraci antén, jako v těch-
to místech, není vidět nikde na 
světě. Na trase k pohoří Ural, 
které je při cestě za naším cí-
lem nutno zdolat, nás zaujme 
jen město Togliati, ze kterého 
je vidět jen světoznámá auto-
mobilka „Lada“, ovšem po-

někud nešetrně umístěná pod 
jednou z nesčetných hrází na 
řece Kama. Dále mineme už 
jen zmíněné město Samara a je 
před námi další „oříšek“ a sice 
překonávání již zmíněného po-
hoří Ural. Jak známo, tímto po-
hořím a hlavně řekou stejného 
jména končí zeměpisně Evropa 
(mnoho lidí však tvrdí, že pod-
statně dříve, ale toto ponecháme 
teď bez komentáře). Za zmínku 
stojí, že toto pohoří není ani tak 
vysoké, jako dá spoustu času a 
lopoty ho překonat. V těchto 
končinách se jede téměř dvě 
stě kilometrů do kopce a z kop-
ce po nevalných cestách, takže 
veškeré činění vyžaduje jistou 
dávku umu, pevných nervů a 
v neposlední řadě i odvahy. Za 
toto vše se nám ale zanedlouho 
dostane zasloužené odměny. 
Již v těchto končinách na nás 
začíná dýchat ta panenská pří-
roda, která byla ušetřena socia-
listického budování. 
 A opravdová lahůdka na nás 
teprve čeká. Je jím město Ufa, 
první velké město, které nám 

stojí v cestě na asijském kon-
tinentu. Toto město, kde žije 
více jak jeden milion lidí, je 
zajímavé tím, že staré a nové 
město je rozdělené obrovským 
kopcem, který ho dělí na města 
dvě. Nová část nestojí za zmín-
ku, je to tuctové velkoměsto 
s velkým množstvím paneláků, 

ale stará část, to je něco tak 
nádherného, co člověka oka-
mžitě odešle do dávné doby. 
Městečko plné barevných dře-
věnic se spoustu zeleně, kde 
dýchá taková atmosféra, že má 
člověk pocit, že se co chvíli 
objeví Nastěnka a všechny ty 
postavičky z pohádky o Mrazí-
kovi. Prostě pohádka. Zkrátka 
si dovolím tvrdit, že stará Ufa 
je nejromantičtější ruské měs-
to, jaké je k vidění. 
 Ale dosti romantiky, pokra-
čujeme dále kolem města Čel-
jabinsk a zde se pohybujeme 
v opravdu panenské sibiřské 
přírodě, jaká je k vidění snad 
jen zde. Severním směrem 
k Ťjumeňské oblasti, kde jsou 
velká naleziště ropy, je toto na-
rušováno potrubím přepravují-
cím ropu ke sběrným místům. 
„Těsnost“ tohoto potrubí totiž 
umožňuje vytěžené ropě téměř 
všude vytékat zpět do země. 
Vzniká tím zajímavý koloběh, 
ovšem příroda to jaksi nestíhá 
vydýchávat a tak zde vznikly 
černé pásy mrtvé země, kde již 

jistojistě nikdy nic neporoste. 
 My tuto ponurou skutečnost 
opusťme a na závěr našeho pu-
tování navštivme jednu z perel 
Sibiře a sice město Omsk. Do 
podvědomí se toto město do-
stalo zvláště díky hokeji a míst-
nímu klubu Avandgard, který 
stabilně angažuje české hráče, 
včetně toho nejslavnějšího a 
sice Jaromíra Jágra. Ale vězte, 
město je zajímavé i upravenos-
tí ulic, které jsou plné zeleně, 
šedivé paneláky jsou vystrčeny 
mimo město, je zde nádherné 
divadlo, muzeum, knihovna a 
na ruské poměry i vcelku mo-
derní nádraží a letiště. Člověk 
by až nabyl dojmu, že nebýt 
na velkém náměstí socha všu-
dypřítomného Vladimíra Iljiče, 
ruka socialismu toto město vů-
bec nezasáhla.
 V minulém vyprávění jsem 
slíbil návštěvu omské hospody 
U Švejka. Tento podnik se na-
chází na jedné z hlavních om-
ských ulic a hned po vstupu na 
člověka dýchne domov. Švejk 
a Jaroslav Hašek na všechno 
dění dohlížejí, na stěnách por-
tréty paní Müllerové, feldkurá-
ta Katze a ostatních postaviček 
ze slavné knihy. Všichni zdejší 
vědí, kdo Hašek byl, vědí, kde 
je Praha, na jídelním lístku čes-
ké jídlo (vepřoknedlozelo) a 
když se obsluha dozví, odkud 
člověk pochází, snaží se vzpo-
menout i na nějaká česká slova. 
V ten moment převládá pocit, 
že za toto   daleké a v mnohém 
i nebezpečné putování došlo 
alespoň této odměny. Tou je 
také zjištění, že i v tak velké 
zemi, jakou Rusko bezesporu 
je, najde člověk ostrůvky po-
hody, kde je mu dobře.                                                                                                                                       

zm

 Stará Ufa z ptačí perspektivy.

Redakce Hor-
ského kurýra 
přeje všem 
svým čtenářům 
krásné prožití 
letních prázd-

nin, hodně sluníčka a hez-
kých zážitků z dovolených. 
Budeme rádi když se s námi 
podělíte o poznatky ze svých 
cest. Napište nám!



JAK JSME JELI NA UKRAJINUJAK JSME JELI NA UKRAJINU
 Ve čtvrtek 7. května jsme odjížděli na výlet - směr Ukrajina. 
Musím se přiznat, že se mi tam vůbec nechtělo. Znáte to, spousta 
lidí vás odrazuje, diví se, někteří si klepají na čelo a svého tatínka 
jsem vyděsila. 
 V deset hodin večer přijel spolehlivý vůz Isuzu a hurá za dobro-
družstvím. Jarda Unger za volantem, Honza Morávek jako navigá-
tor a za nimi na sedačkách naskládaní ostatní „účastníci“ zájezdu. 
Cesta hezky utíkala, projeli jsme česko-slovenskými hranicemi, 
noční Bratislavou a pokračovali směr Budapešť, kde jsme se na 
chvíli zastavili na břehu Dunaje přímo v centru u známé budovy 
parlamentu. Po krátkém výkladu přítomného učitele jsme se opět 
usadili na sedadlech a hurá dál. Dalším překvapením byly maďar-
sko–ukrajinské hranice. Celníci svou práci dělali rádi, důkladně 
a dlouho. Stejně, jako překvapili oni nás velkým úředničením, 
překvapili jsme je i my našim spolehlivým vozem, který očividně 
ještě nikdy neviděli. Ale dočkali jsme se, závora se zvedla a nás 
čekalo dobrodružství. Projížděli jsme městečka a vesnice a poma-
lu se blížili ke Karpatům. V podvečerních hodinách jsme dorazili 
k cíli, do Koločavy. Na silnicích musíte dávat velký pozor, všude 
jsou krávy spokojeně se vracející z pastvy se zvonečkem na krku.
Ubytovaní jsme byli v bývalé četnické stanici, kde nás přivítal 
velmi příjemný majitel Valerij Tumarec, přiťukli jsme si na šťast-
né shledání a plánovali jsme, co podnikneme příští den. Trošku 
opojení vínem, pivem a místní kořalkou zvanou horilka jsme si 
domluvili výlet vojenským nákladním autem Ural do nedaleké 
vesnice. A protože jsem netušila co to je, moc jsem se těšila. Ráno 
opojení přešlo a já dostala strach, co že to vlastně budeme dělat. 
Po dobré snídani a výborném čaji jsem se uklidnila a vyrazili jsme 
na výlet. Ural je hodně velké nákladní auto. To jsem nevěděla. 
Majitel sehnal žebřík a hurá na korbu. Pomalu jsme projížděli 
městem a blížili se víc a víc k přírodě, lidé a i krávy na nás zděšeně 
koukali, když jsme míjeli policii, nevěděli jsme, jestli se nemáme 
schovat. No tady by nám to neprošlo. Cestou necestou jsme stou-
pali a bylo to s námi chvilkami hodně nahnuté. Vítr ve vlasech, 
čerstvý vzduch a nádherný výhled na okolní krajinu ale stojí ur-
čitě za to. Těšili jsme se na dobrý oběd v nedaleké vesnici. Je to 
ale velká země a ani místní přesně nevědí, kam vlastně dojedou. 
Pozdě odpoledne jsme ale naštěstí dorazili zpátky a vydali se po 
stopách Nikolaje Šuhaje Loupežníka. V místní škole je muzeum 
Ivana Olbrachta a jeho ředitelka paní Natálka nám vyprávěla o 
osudu Nikolaje, jeho ženy Eržiky a spisovatele Ivana Olbrachta. 
A abychom viděli opravdu všechno, vydali jsme se na návštěvu 
hřbitova. Hrob Nikoly jsme nakonec našli. Čekala nás poslední 
noc a cesta zpátky.
 Karpaty jsou vážně krásné, nakonec se mi výlet moc líbil, i díky 
všem pohodovým účastníkům zájezdu.          Pavlína Kaplanová

MĚSTSKÉ INFORMAČNÍ A KULTURNÍ STŘEDISKO
ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH

pořádá

BURZU KNIHBURZU KNIH
16.7.2009 – 13.8.2009

Každé úterý a čtvrtek    13 – 18 hodin
v prostorách knihovny
Dům služeb 1. patro

JEDNOTNÁ CENA 4,- Kč

 Carské koncertní klavírní 
křídlo třídy A a velikosti 1 (1 
= velikosti 260 až 300 cm), 
patřící mezi největší na světě, 
je nyní na rychnovském ko-
lowratském zámku. 
 Tento nyní zrenovovaný ná-
stroj, jediný svého druhu na 
světě zachovalý výrobek berlín-
ské fi rmy C. Bechstein, Hof-Li-
eferant Sr. Majestät d. Königs, 
je majetkem 
k l a v í r n í k a 
(absolventa 
oboru klavír-
ník u fi rmy 
Petrof) To-
máše Dušky 
z Rychnova 
nad Kněžnou. 
Tento unikát 
z roku 1870 
(v podobném 
stylu jich je 
na světě asi desítka), dodaný na 
zakázku původně do Petrohra-
du s vyřezávanými nohami ve 
tvaru stejných lvích tlap, jaké 
byly na mostě k tamnímu car-
skému paláci, prošel předtím 
snad deseti ruskými a ukrajin-
skými majiteli. Od posledního 
z nich je pak zakoupil v ukra-
jinském Kyjevě se zachovalým 
původním kompletním litino-
vým rámem, ale  zdevastova-

ným, rozštípaným, omláceným 
korpusem čili věncem a bez 
nohy i mechaniky. Na renovaci, 
kterou prováděl Tomáš Duška 
po čtyři měsíce spolu s Janem 
Rezem z Barchova na Králo-
véhradecku, nahradili původní 
anglickou mechaniku, křídlo 
dostalo i novou povrchovou 
úpravu s vysokým černým les-
kem a originální nápis doplnili 

zlatem. Teď v hodnotě kolem 
jednoho a půl miliónu korun 
opět září novotou, je funkční 
a poprvé ho koncertně využil 
Petr Malásek při recitálu Lu-
cie Bílé 7. června na 1. nádvoří 
rychnovského kolowratského 
zámku v den poutní slavnos-
ti kostela Nejsvětější Trojice 
v Rychnově nad Kněžnou.    

Text a foto -kr-

Z vaší nežízně, žízeň uděláme, 
na vaše grilování pivo zajistíme   

www.pivovrokytnici.cz 

U nás je možné objednat rychnovské kvasnicové pivo :
Zilvar 10%....160 Kč
Kaštan 11%....170 Kč

Kněžna 12%....190 Kč v 5l soudcích 

 Zajistíme stáčení i do vlastních soudků. Dodáváme i pivo 
renomovaných značek jako jsou „Gambrinus, Pilsner Urquell, 
Radegast, Velkopopovický kozel“ v sudech 5l, 30l a 50l.

 Objednávky přijímáme a případné dotazy zodpovíme na tel.č.: 
604 982 024 nebo na emailové adrese elektro@rokytnice.cz

ELEKTRO
NAĎA MLYNÁŘOVÁ

www.elektronm.cz

Zajišťuje a dodává
lednice, pračky, myčky

TV, DVD, SET-TOP-BOX
Nově zahradnické nářadí

CARSKÝ KLAVÍRCARSKÝ KLAVÍR



POUŤ V ŘÍČKÁCH
 Několik dobrovolníků se roz-
hodlo oživit poněkud poklidný 
život v Říčkách a uspořádat 
pouť. Stalo se tak o víkendu 6. 
– 7. června 2009. 
 
 Téměř každý si pod slovem 
pouť představí hlučné atrakce a 
prodejní stánky, ale protože by 
se nic z toho v tak malé obci, 
jako jsou Říčky, neuživilo, byla 
pouť trochu komornější. V hor-
ské chatě Devětsil se v sobotu 
6. června konala pouťová dis-
kotéka. Bohužel na ni přišlo 
velmi málo lidí. Asi 15 platí-
cích, z toho ani polovina ne-
byla místních. Tato skutečnost 
však neměla žádný vliv na ná-
ladu zúčastněných. Ti se dobře 
bavili a tančili při písničkách 
na přání dlouho do noci.
 
 Druhý den v neděli ve 14 
hodin se ve zdejším kostele 
Nejsvětější Trojice uskutečnila 
poutní mše svatá. Dveře kostela 
se tak otevřely po 5 letech. Na-
posledy to bylo při příležitosti 
vysvěcení pomníku obětem I. a 
II. světové války před obecním 
úřadem v roce 2004
 

Poutní mši svatou vedl páter 
Teodor Pająnk, který je admi-
nistrátorem římsko-katolické 
farnosti v Rokytnici v Orlic-
kých horách. Zúčastnila se asi 
třicítka věřících. 
Poděkování patří panu faráři 
Pająnkovi za vedení bohosluž-
by, panu Janečkovi za hudební 
doprovod, manželům Kuchto-
vým a Soběslavovým za úklid 
a výzdobu kostela a zvláště pak 
panu Šenkýřovi, majiteli hor-
ské chaty Devětsil, za uspořá-
dání diskotéky.                    ZS

USKUTEČNĚNÉ AKCE USKUTEČNĚNÉ AKCE 
V ORLICKÉM ZÁHOŘÍV ORLICKÉM ZÁHOŘÍ

 Ve dnech 22. - 23.5.2009 pořádaly Občanské sdružení Za hora-
mi a Místní akční skupina Vyhlídka o.s. Záměl v Orlickém Záhoří 
vzdělávací seminář na téma Šetrná turistika v přírodně cenných 
územích (CHKO). Projekt je realizován v rámci vzdělávacího 
programu č. 08/005/3310a/452/001700 Kunštátský sekáč, který 
byl podpořen z EAFRD „Evropský zemědělský fond pro rozvoj 
venkova: Evropa investuje do venkovských oblastí“. Seminář a 
exkurzi odborně  obohatili Ing. Josef Hájek, PhDr. Josef Lukášek 
a Pavel Tichý. Účastníci obdrželi z tohoto  dvoudenního semináře  
Osvědčení o absolvování této vzdělávací akce.

 V sobotu 6. června 2009  pořádal SDH Orlické Záhoří na míst-
ním hřišti pro děti a jejich rodiče DĚTSKÝ DEN. Na programu 
nechyběly soutěže pro velké a malé účastníky, občerstvení a sladké 
odměny. Děkujeme všem sponzorům a organizátorům této akce.

 V sobotu 13.6.2009 odpoledne se na startu Šipkované aneb pří-
pravy na prázdniny v Orlickém Záhoří u místní ZŠ a MŠ sešly 
rodiče a děti, pro které místní OS Za horami ve spolupráci se ZŠ a 
MŠ připravily trasu zajímavých úkolů. Po splnění úkolů pro velké 
a malé účastníky jim byla do startovních karet doplněna „šifra“, 
která na konci trasy dávala odpověď na otázku: „Kde je poklad ?“

 Děti ho našly u školy. Poklad skrýval míče, švihadla a pastelky, 
které budou mimo jiné využívány i v místní ZŠ a MŠ. Za nález-
né děti obdržely sladkosti,reklamní dárečky a opékané dobrůtky. 
Organizátoři akce děkují VZP ČR Hradec Králové, která činnost 
občanského sdružení podporuje již druhým rokem a umožňuje tak 
dětem užívat si stejných radostí jako mají děti na druhé straně Or-
lických hor.                                                          Jana Matyášová

 Dětský den v Pěčíně se letos 
těšil ještě větší návštěvnosti než 
ten loňský. Téměř osmdesát 
malých a větších dětí se sešlo na 
hřišti u Papáčkových, se zámě-
rem zasoutěžit si a zažít pěkné 
odpoledne v režii místních orga-
nizací TJ Sokol, Český svaz žen 
a Sbor dobrovolných hasičů. 
 Předpověď počasí nebyla 
zrovna příznivá, ale naštěstí se 
zcela nevyplnila a ten očeká-
vaný déšť přišel až později od-
poledne, kdy se již většina dětí 
chystala k odchodu domů.
 Na startu obdržel každý sou-
těžící číslo a kartičku, na kte-
rou byla zaznamenána účast 
v disciplínách a také nezbytný 
igelitový sáček, do něhož si děti 
ukládaly plastová víčka předsta-
vující body za jednotlivé disci-
plíny. Soutěžilo se ve skocích 
v pytli, jízdě zručnosti, střelbě 
ze vzduchovky, hodu šipkami, 
hodu míčkem na plechovky a 

do sudu. Nechyběla zkouška 
rovnováhy při přecházení lavi-
ček či při chůzi na chůdách. Vel-
mi oblíbená byla disciplína, při 
níž děti absolvovaly „malý po-
žární útok“. Samozřejmě neha-
sily oheň, nýbrž po absolvová-
ní  překážkové dráhy trefovaly 

proudem vody plechovku. Velký 
úspěch sklidilo rovněž skákání 
na gumové vodní nádrži.
 Nasbíraná víčka si děti moh-
ly ve stánku vyměnit za různé 
hračky a dobroty, každý podle 
svého gusta. A kdo chtěl získat 
odměnu bez soutěžení, mohl si 

pro ni vyšplhat na májku, která 
byla na vršku ověšena spoustou 
sladkostí. 
 Nechyběla ani dávka adrena-
linu při překonávání překážek 
lanového centra, které nad po-
tokem u tunelu postavil Mirek 
Hovad s manželkou a pomoc-
níky.
 Po celé odpoledne se mohly 
děti i jejich doprovod občer-
stvovat u stánků s nápoji a la-
hůdkami. Tatínkové byli rádi za 
točené pivo a výborné steaky či 
klobásy. Děti a maminky zase 
ocenily langoše a hranolky s 
kečupem.
 Celá akce se vydařila. Spo-
kojenost byla znát ve tvářích 
dětí i dospělých. Poděkování 
patří všem pořadatelům a spon-
zorům. Sponzory dětského dne 
byli: Carmen Bydžovská, Fond 
Miroslava Antla pro rozvoj re-
gionu o.s. a Obecní úřad v Pěčí-
ně.                                         ZS Děti čekající na oblíbenou disciplínu Jízda zručnosti.

PĚČÍNSKÉ DĚTI SLAVILY SVŮJ SVÁTEKPĚČÍNSKÉ DĚTI SLAVILY SVŮJ SVÁTEK



 Slečna Ludmila Kubíčková z Rokytnice (na fotografi i) 
našla posledního května odpoledne mezi Pěčínem a Rokytnicí 
obrovský hřib dubový. Hřib vážil 87 dkg (!) a velikost klobouku 
byla 22 x 26 cm. Foto Václav Kubíček

 Obec Orlické Záhoří v rámci projektu CZ.3.22/3.3.02/09.01206, 
který je spolufi nancován z prostředků ERDF prostřednictvím 
Euroregionu Glacensis - Společná cesta se sousedy pořádá, v so-
botu 11.7.2009
 II. ORLICKO – BYSTŘICKÝ POHÁR (mezinárodní soutěž 
požárních družstev) v Orlickém Záhoří na místním hřišti za účasti 
českých a  polských požárních družstev. Na programu od 12 hodin, 
soutěže a ukázky v požárním sportu, a dále kulturní česko – polský 
program. 
Další akcí v rámci realizace tohoto projektu bude 
 III. SOUSEDSKÉ SETKÁNÍ v sobotu 8.8.2009, které začíná od 
16 hodin na místním hřišti v Orlickém Záhoří, na programu: pol-
ské a české hudební, taneční skupiny, ohňová show a další. Více o 
programu na: www.orlickezahori.eu

 Občanské sdružení Za horami a Místní akční skupina Vy-
hlídka o.s. Záměl v rámci realizace vzdělávacího programu č. 
08/005/3310a/452/001700 Kunštátský sekáč, který byl podpořen 
z EAFRD „Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova: „Evro-
pa investuje do venkovských oblastí“ pořádají ve dnech 17. -  18. 
července 2009 v Neratově – Bartošovice v Orl.h. (restaurace 
LILIE) a dále dle programu exkurze (Záměl, Pěčín) vzdělávací 
seminář na téma: 
 VYUŽITÍ OBNOVITELNÝCH ZDROJŮ A ÚSPORY 
ENERGIE NA VENKOVĚ, PĚSTOVÁNÍ BIOMASY, více  o 
programu na www.oszahorami.eu 
a vzdělávací seminář na téma: 
 ŘEMESLA A ŘEMESLNÉ POSTUPY VHODNÉ PRO 
PODNIKÁNÍ NA VENKOVĚ ve dnech  24. – 25.7. 2009 v Ner-
atově – Bartošovice v Orl.h. (restaurace LILIE) a dále dle pro-
gramu exkurze Rokytnice v Orl.h., více  o programu na www.
oszahorami.eu.
Seminář včetně exkurze vždy zdarma!            Jana Matyášová

PLÁNOVANÉ AKCE V ORLICKÉM ZÁHOŘÍPLÁNOVANÉ AKCE V ORLICKÉM ZÁHOŘÍ

 V sobotu  13. června  se v obřadní síni Městského úřadu 
v Rokytnici v Orlických horách konalo vítání občánků. Redakce 
Horského kurýra přeje všem novým občánkům i jejich rodičům 
hodně zdraví a štěstí.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ V ROKYTNICI

INDIÁNI V BARTOŠOVICÍCH
 Ve dnech 13. – 14. června 
bylo možno v Bartošovicích a 
okolí spatřit mnoho malých i 
velkých postav podobajících se 
lidem, ale měly obličeje zvlášt-
ně pomalované. Byli to indiáni. 
Na zdejší bývalé faře se konal 
indiánský víkend pro rodiny i 
jednotlivce a malých i velkých 
indiánů a indiánek se sešlo asi 
čtyřicet. Rozdělení do skupinek 
– rodina nebo dvě a k nim jed-
notlivci – každý si zvolil indi-
ánské jméno podle své povahy, 
což byla záležitost často ko-
lektivní. Dále si každá rodina 
navrhla rodový znak, který pak 
každý měl otisknutý na tričku. 
Nechyběla také stopovací cesta 
krajinou s různými úkoly. Ty 
spočívaly nejen v obratnosti a 
všímání okolí, ale především 
poznávání sebe sama i svých 
blízkých nebo přátel ve sku-
pince. Což velice prospělo 
nejen dětem, ale i dospělým. 

Nechybělo ani stavění pravého 
indiánského tee-pee, ve kterém 
někteří i spali a večerní slav-
nostní oheň. V průběhu akce 
bylo možno se dovídat něco ze 
starých indiánských moudros-
tí. Akci pořádala mezinárodní 
křesťanská Komunita Chemin 
Neuf (Nová cesta) a občanské 
sdružení Myrha z Bartošovic.
 Komunita Chemin Neuf byla 
založena ve Francii r. 1973 
s ekumenickým posláním a 
působí ve více než 50 státech 
světa. Zdejší faru převzala v r. 
1998 po spojení se s občan-
ským sdružením „Bratrství“, 
které v tomto domě působilo a 
opravilo ho. Dnes se zde kona-
jí akce pro rodiny, muže, ženy, 
rodiče s dětmi. 
 Dům má na starost občan-
ské sdružení Myrha, které také 
spolupracuje při společenských 
akcích v obci.    

Petr Zámečník

9. ročník turnaje

MALÉ KOPANÉ v Říčkách v Orlických horách

1.srpna 2009

- Zahájení v 8 hodin
- Turnaje se zúčastní inernacional Karol Dobiáš
- Občerstvení zajištěno na hřišti „za kostelem“
- Po ukončení turnaje ROCKOTÉKA DJ PROCHY. Při nepří-  

znivém počasí se rokotéka uskuteční v hotelu Konšel v Říč-  

kách v Orl.h.



 Polská výprava sleduje umění našich kuchařek.
 Polským kuchařkám to večer nejen moc slušelo, ale taky
        krásně zpívalo.

 Tak by se dalo ve struč-
nosti popsat „zápolení“ dvou 
kuchařských týmů, které se 
utkaly v sobotu 20.6.2009 ve 
školní jídelně. Už dopoled-
ne se sešla skupinka zdejších 
kuchařek a kuchařská parta 
ze sousedního Polska, aby si 
vzájemně předvedly své umě-
ní. Nejprve vařila naše děvča-
ta segedínský guláš s housko-
vým knedlíkem a jako dezert 
knedlíky jahodové a Poláci jim 
dělali publikum. Odpoledne si 
oba týmy vyměnily role, vařili 
Poláci, ale měli při tom mno-
hem početnější obecenstvo – 
mlsaly a mlsalky z blízkého 
i dalekého okolí, neboť tahle 
část už byla určena veřejnosti. 
Děvčata pod vedením statné-
ho kuchaře Artura předvedla 
všem, jak se připravují pravé 
polské pirohy. Zpočátku si 
Artur při hnětení těsta ještě 
vesele prozpěvoval. Záhy mu 
však začal docházet dech, to 
když zjistil, jaká parta jedlí-
ků se tady sešla. Přestože mu 
na pomoc přispěchala celá 
kupa kuchařinek všeho věku 
a jaly se vyrábět pirohy osto-
šest, dobrotchtiví ochutnávači 

z řad publika byli vždy o krok 
napřed. A tak tento kuchařský 
„přátelák“ skutečně skončil 
soubojem – soubojem vid-
liček labužníků nad mísami 
s hotovými pirožky. A není 
se čemu divit. Na své si tady 
přišli milovníci slaného i slad-

kého, vařeného i smaženého. 
Tolik pochoutek se skutečně 
dá udělat z jednoho těsta, zá-
leží jen na tom, jakou náplň 
do něj zvolíte. V sobotu jsme 
měli možnost ochutnat náplně 
z různých druhů masa, taky 

pohankovou, bramborovo-
tvarohovou, houbovo-zelnou 
a sladké pirohy s jahodami. 
Pak si ještě můžete zvolit 
způsob úpravy – chcete raději 
vařit nebo smažit? 
 Mýlil by se každý, kdo by 
se domníval, že se českým 

jedlíkům podařilo polský tým 
udolat. Zejména sličné ku-
chařinky stále překypovaly 
energií, když se večer za do-
provodu tahací harmoniky po-
hupovaly do rytmu polských 
lidovek, které samy zazpíva-

ly. Pozadu nezůstal ani Artur 
a vystřihl parádní sólo, za něž 
sklidil obdiv a potlesk zejmé-
na přítomných dam. 
 K příjemné atmosféře při-
spělo i vhodně zvolené místo 
– na náměstí pod podloubím. 
Kromě k tomu určených žid-
lí se totiž mohli posluchači 
usadit i v zahrádce místní 
restaurace a vychutnávat si 
příjemné melodie u dobrého 
moku. Plácek před schody se 
pak dočasně změnil v taneční 
parket. Také účinkující brzy 
přišli na to, že v hospůdce se 
zpívá nejlíp a po přestávce 
už ve vystoupení pokračovali 
rovnou u stolů. 
A ještě informace pro zájemce: 
polský tým nám přislíbil zaslá-
ní receptů jak na pirohy, tak na 
jednotlivé náplně. Jakmile slib 
splní, budou tyto recepty k dis-
pozici v Městském informač-
ním a kulturním středisku a 
také na našich webových strán-
kách www.info.rokytnice.cz, 
kde si budete moci prohlédnout 
i fotografi e z této mimořádně 
vydařené akce.                  KoP
 
 Foto: J. Divíšková a MIKS

 Kuchař Artur s pomocnicí se připravují na nápor jedlíků.

KUCHAŘSKÁ EXHIBICE SKONČILA SOUBOJEMKUCHAŘSKÁ EXHIBICE SKONČILA SOUBOJEM

 Společnost Orlicko, a.s.  oznamuje, že od 7.7.2009 zahajuje  provi-
zorní provoz cvičného golfového odpaliště (driving range), vybudova-
ného v Nebeské Rybné za bývalou školou. Po dobu letošních prázdnin 
bude zahájen zkušební provoz. Bude se jednat o provizorní provoz z 
důvodu zatím nevybudovaného zázemí, které je ve výstavbě. Vše, co 
je potřeba k této hře, je možné si zapůjčit přímo na místě. Všichni jsou 
srdečně zváni, aby vyzkoušeli pro nás netradiční sport. Není k němu nic 

zvláštního potřeba, pouze dobrá nálada a chuť zkusit něco nového. Bliž-
ší informace na tel. 736 753 700, 736 753 703 nebo e-mail petr.mares@
orlickoas.cz . Více informací najdete na www.orlickoas.cz .

 Horský kurýr připravuje pro příští číslo reportáž o Nebeské Rybné a 
zdejších aktivitách, takže si nezapomeňte zakoupit začátkem září svůj 
výtisk Horského kurýra.                                                               - mvk -

TRÉNINK GOLFU V NEBESKÉ RYBNÉ



KŘÍŽOVKA O CENY
 Redakce Horského kurýra vyhlásila křížovkářskou sou-
těž. Vyluštěte křížovku Žamberská pahorkatina, řešení za-
šlete poštou nebo odevzdejte v zalepené obálce v Městském 
informačním středisku v Rokytnici v Orlických horách vždy 
do 20. v měsíci. Všechny správné odpovědi budou slosovány. 
Výherce získá 100,- Kč a bude uveřejněn v příštím čísle. Do 
obálky nezapomeňte uvést svoje jméno, příjmení a adresu.

!!
ŽAMBERSKÁ PAHORKATINAŽAMBERSKÁ PAHORKATINA

5.díl
NĚMECKO - ČESKÁ

PŘESMYČKOVÁ VÝPUSTKA

 Z pětipísmenného německého slova vyškrtněte české slovo a 
zbývající písmeno vepište do posledního sloupce.

A: Stany, mládě dom. zvířete. B: krkavci, hl. město Švýcarska. 
C: Prostěradlo, sibiřský veletok. D: Nebožtíci, cirkusový stan. E: 
Lepenka, Josífek. F: Klávesa, druh zkoušky, G: Nit, fi lmové ate-
liéry v býv. NDR. H: Velbloud, tlačenice. I: Vlasy, rostlinný tuk 
na pečení.
Abecední výčet německých výrazů: Faden, Haare, Kamel, Laken, 
Pappe, Raben, Taste, Toten, Zelte.                        Stanislav Lank

 V úterý 16. června 2009 
jsem se zúčastnila zájezdu, 
který pořádala „starší genera-
ce města Rokytnice“ za pod-
pory Města Rokytnice v O.h.
 Jelo se do Polska, nikoliv 
však za nákupy na tržnici, ale 
na poznávací zájezd pohrani-
čí, které máme vlastně tady 
„za humny“.
  Ráno před odjezdem se nás 
sešlo bohužel jenom asi 24, 
ale v 9 hodin se vyjelo. Mys-
lím, že všichni byli v očeká-
vání, jak zájezd bude vypadat 
a kam se to vlastně pojede. 
Jelo se nejprve do Bartošovic 
v O.h. a tam jsme přejeli do 
polského Niemojówa. 
 Nebudu popisovat celou 
cestu, jenom namátkově - 
navštívili jsme Miedzylesie, 
Nowou Wies, kde nám byl 
umožněn vstup do opravdu 
krásného barokního kostela 
podobného kostelu v Nerato-
vě. Všechny nás zaujala ná-
vštěva městečka Wilkanów, 
především jejich školy,  která 
je velice zvláštně postavena.  
Zde nás přivítal ředitel školy a 
umožnil prohlídku. Po návště-
vě města Bystrzyca Klodzka a 
lázní Dlugopole jsme se vra-
celi domů. Po zastávce na ob-
čerstvení v restauraci Kunštát 
jsme dojeli zpět do Rokytnice 
po 18. hodině. Popis cesty je 
opravdu velmi stručný, viděli 
jsme mnoho dalších zajíma-
vých míst.
 Zájezd byl velmi vydařený, 

i díky našemu „průvodci“ sta-
rostovi p. Petru Hudouskovi. 
Myslím, že všichni ocenili 
jeho znalosti tohoto polské-
ho příhraničí. Po celou dobu 
zájezdu nás informoval o za-
jímavostech, jak z historie, 
tak ze současnosti míst, která 
jsme zrovna projížděli, nebo 
kde byla naplánovaná zastáv-
ku a prohlídka. 
 Všechna místa byla dobře 
přístupná i starším občanům, 
kteří nemohou zdolávat ná-
ročné pěší trasy. Byl s námi  
např. i p. František Janeček, z 
„Domu s pečovatelskou služ-
bou“ který velice obtížně cho-
dí. Vezli jsme s sebou i jeho 
invalidní elektrický vozík a 
mohl se podívat všude s námi. 
A kdo se např. na  sestup po 
schodech k vodopádu v Mied-
zygórze  necítil, prostě počkal 
než se ostatní vrátili a pokra-
čovali jsme potom dál. Au-
tobus opravdu zajel vždy co 
nejblíže k místu, které jsme 
měli v plánu vidět. Samo-
zřejmě byla možnost si i něco 
z polských „specialit“ (ryby, 
klobásy apod.) nakoupit.
 Takže, pokud bude nějaký 
další zájezd, určitě pojedu 
znovu. A ti, kteří se teď ne-
mohli z jakýchkoliv důvodů  
zúčastnit, by si příště měli 
udělat čas a jet také. Urči-
tě to bude opět velmi pěk-
ně a zajímavě prožitý den.                           

M.Vanická, 
Rokytnice v O.h.

VELMI VYDAŘENÝ
ZÁJEZD

 Asi 4 km jihovýchodně od Žamberka narazíme na kótu 486 m. 
Kopec má stejný název jako osada, přes kterou si můžeme udělat 
příjemnou turistickou vycházku z Klášterce nad Orlicí do Žam-
berka.

V úterý 16. června uspořádal klub důchodů pod novým označením Starší ge-
nerace města Rokytnice (SGMR) jednodenní poznávací zájezd do příhraničí 
v sousedním Polsku. Navštíveno bylo např. městečko Mezilesí, zajímavý ba-
rokní kostel v Nové Vsi, ale také horské klimatické lázně v Mezihoří s úchvat-
ným vodopádem na říčce Wilczka. Milého přijetí se dostalo všem účastníkům 
od pana Stanislawa Tarchały, ředitele gymnázia ve Wilkanówě, které je part-
nerskou školou rokytnické základní školy. Od této školy je navíc úchvatný 
pohled na Anenský vrch v Orlických horách, což všem přítomným potvrdi-
lo, že jsme skutečně jen „za humny“. Památková rezervace v centru Kladské 
Bystřice byla dalším zajímavým místem pro naše výletníky, kdy mnozí z nich 
byli v tomto městě poprvé v životě. Obtěžkáni zážitky a polskými klobáskami 
od místního uzenáře Klajna pokračoval zájezd do lázní Długopole, kde mohl 

každý ochutnat nejen zdejší chutnou minerální vodu, ale velmi příjemný byl 
i relax v místním lázeňském parku. Nakonec nás už čekal výjezd na hřeben 
Bystřických hor, odkud se nám otevřel zajímavý pohled na barokní chrám 
v Neratově. Závěrečné posezení a bilance zájezdu proběhla již na české straně 
v hotelu Kunštát v Orlickém Záhoří. Po 18. hodině jsme se vraceli nadmíru 
spokojeni zpět do Rokytnice. Díky dobrému počasí a zasvěcenému výkladu 
našeho pana průvodce jsme společně prožili zajímavý den, na který budeme 
jistě rádi dlouho vzpomínat. A protože se nám polské pohraničí líbí, chystáme 
na sklonku léta další výlet, tentokrát do okolí Vambeřic a Broumova. Snad si 
dají říct i další senioři a autobus už bude zaplněný do posledního místa. Děku-
jeme městu za podporu a pomoc při organizaci celého zájezdu.

Marta Hudousková

Senioři na výletě v Polsku



CYKLOBUSY STARTUJÍ DO ORLICKÝCH HOR
Vážení příznivci cykloturisti-
ky,
 od 16.5. do 20.9.2009 bu-
dou opět vyjíždět cyklobusy a 
vlaky přepravující cyklisty do 
Orlických hor, oblasti Buková 
hora – Suchý vrch a Králický 
Sněžník. Letos je tento projekt 
nově pod organizačním zabez-
pečení Euroregionu Glacensis. 
V rámci tohoto projektu byl 
vydán propagační materiál, na 
kterém příznivci cykloturistiky 
naleznou aktualizovaný jízdní 
řád všech zapojených dopravců 
společně s turistickou mapou 
a také několik dobrých tipů na 
výlety. 
 Materiály jsou k dispozici 
v informačních centrech Králo-

véhradeckého a Pardubického 
kraje. Dále jsou volně dostupné 
ve všech cyklobusech a záro-
veň i v běžných linkových au-
tobusech.
 Mnoho krásných zážitků 
prostřednictvím Cyklobusů 
2009 Vám přeje Euroregion 
Glacensis. 
Veškeré další informace nalez-
nete na: www.euro-glacensis.
cz 
Sekretariát Euroregionu Gla-
censis

TENISOVÝ TURNAJ SE VYDAŘIL
 Dne 13.6. proběhl již tradiční tenisový turnaj smíšených dvojic. 
Zúčasnilo se 13 deblových párů, kterým zprvu nepřálo počasí. Me-
teorologové hlásili jasno a slunečno, ale byla zima a foukal silný 
vítr. V odpoledních hodinách se počasí umoudřilo a podpořilo tak 
velmi příjemnou a uvolněnou atmosféru turnaje.
 Každý z účastníků se mohl na nové terase posilnit gulášem, 
opékaným masem, restovanou zeleninou, alkoholickými i nealko-
holickými nápoji.
 Skupiny se dohrály kolem osmé hodiny večerní, pak se hrá-
lo o 1. a 3. místo. Konkrétní umístění a jména nejsou důležitá. 
Vyjímku udělám pouze u příjemného překvapení turnaje, kterým 
byla nejmladší dvojice ve složení Markéta Bernardová - Radek 
Dočkalík. Tato dvojice, v sedmičlenné, silně obsazené skupině ne-
prohrála jediný zápas, chybovala pouze ve fi nále. 
 Akce se vydařila, v září si ji zopakujeme. 
 Účast nových párů je dokladem vzrůstajícího zájmu o tenis, pro-
to zveme všechny zájemce, včetně úplných začátečníků, na naše 
kurty. 
 S tenisem se dá začít v každém věku. 
                                     Za TC Rokytnice  -lb-

V příštím čísle Horského kurýra se dočtete 
o konání turnajů ve sportovním pokeru 

v Rokytnici v Orlických horách.

Odstraňování škod po vichřici

Rokytničtí hasiči zasahovali při požáru domu 
ve Slatině nad Zdobnicí.

 Od 22.5.2009 do 25.6.2009 vyjížděli rokytničtí hasiči k 6 tech-
nickým zásahům, k 1 požáru a k zásahu po větrné smršti, který 
zahrnoval několik dalších zásahů a trval přes 6 hodin.
 V pátek 22.5.2009 v 15:50 hod. byla jednotka povolána k násled-
kům po krupobití a větrné smršti, která se přehnala přes celou re-
publiku. Vzhledem k rozsáhlé činnosti byla jednotka rozdělena na 
3 družstva. 1. družstvo projíždělo všechny komunikace od Rokyt-
nice, přes Říčky, okolí Zdobnice, Nebeskou Rybnou, Hamernici, 
aj. a odklízelo popadané stromy. Navíc v Hamernici spolu s SÚS - 
cestmistrovství Rokytnice v Orl.h. vyprošťovali popadané stromy 
z koryta říčky. Stromy zde bránily průtoku a voda si hledala cestu 
v blízkosti chalup, u kterých hrozilo zatopení. Lezecké družstvo 
zasahovalo na utržené střeše bytového domu na sídlišti 1. Máje. 
Silný vítr zde utrhl část plechové střechy o rozměrech cca 10x12 
m a povalil 
komín. Hasiči 
poničené ple-
chy a prkna, 
které hrozily 
pádem rozře-
zali, odstrani-
li a provedli 
p r o v i z o r n í 
zajištění zby-
lých volných 
částí střechy. 
Poté se přesu-
nuli do Bar-
tošovic, kde 
vzrostlá lípa spadla na střechu domku a silně poškodila hřeben a 
štítové krokve. Za pomoci automobilového žebříku Iveco Magirus 
z HZS Rychnov n.Kn. provedli rozřezání a odstranění ze střechy. 
3. družstvo zasahovalo u rekreační chalupy v Rokytnici za býva-
lou kovárnou, kde opět vzrostlá lípa spadla na křídlo chalupy a 
silně poškodila střechu a obvodové zdi. Hasiči s pomocí dalších 
dobrovolníků, kteří s sebou vzali vlastní pily, postupně lípu roz-
řezali a odstranili ze střechy. Zpět na základnu se hasiči vrátili ve 
22:00 hod. 
 23.5.2009 
v 17:05 hod. 
byla jednotka 
přivolána Po-
licií ČR k sil-
ně poškoze-
nému stromu 
na křižovatce 
Severní - 
Horská, kte-
rý ohrožoval 
kolemjdoucí 
a kolemje-
doucí obča-
ny. Chráněná 
vzrostlá lípa 
byla v kmeni svisle rozštípnuta a hrozilo, že při silnějším poryvu 
větru její část spadne. Za pomoci automobilového žebříku Iveco 
Magirus z HZS Rychnov n.Kn. byla lípa postupně zbavena silných 
větví a zbývající kmen byl pokácen. Před pokácením se k celé věci 
vyjádřil odpovědný pracovník fi rmy, která má na starosti údržbu 
stromů v Rokytnici.                              pokračování na straně 25

Zásahy rokytnických hasičůZásahy rokytnických hasičů
Konec května a červen       

ve znamení vichřic



pokračování ze strany 24
 Ve čtvrtek 28.5.2009 v 11:30 hod. hasiči vyjeli na žádost ope-
račního střediska HZS Rychnov n.Kn. ke spadlé větvi, která bráni-
la provozu na pozemní komunikaci v Rokytnici. 
Před příjezdem jednotky byla větev odstraněna přítomnými řidi-
či. 
 17.6.2009 v 09:40 hod. jednotka zasahovala u rozsáhlého požá-
ru rodinného domu ve Slatině nad Zdobnicí. Na místo se jednotka 
dostavila jako druhá a v době příjezdu již byla požárem zasažena 
celá střecha objektu. Po provedeném průzkumu hasiči vytvořili 
jednohadicové útočné vedení a prováděli hasební práce v pro-
storách stodoly a půdy nad ní. Dále bylo prováděno rozebírání 
konstrukcí, které hrozily pádem.  Současně s hasebními pracemi 
pak prováděli vyprošťování a záchranu nepoškozeného majetku. 
Ihned po příjezdu druhého rokytnického vozidla na místo události, 
bylo zřízeno společně s jednotkou Slatina na řece Zdobnici čerpa-
cí stanoviště pro doplňování ostatních jednotek. Na místě hasiči 
spolupracovali s jednotkami HZS Rychnov n.Kn., HZS podniku 
ŠKODA AUTO Kvasiny, JSDH Slatina n.Zd., Pěčín, Vamberk a 
s Policií ČR.

 Ve čtvrtek 18.6.2009 ve 14:00 hod. byla jednotka na žádost Py-
rotechnické služby Policie ČR povolána k asistenci při likvidaci 
3 ks pancéřových pěstí z II. sv. války, které byly nalezeny v části 
Nebeská Rybná – Popelov. Vzhledem ke komplikovanému převo-
zu, rozhodl pyrotechnik o likvidaci na místě nálezu. Munice se na-
cházela ve svahovitém lesním porostu a jednotka zde zajišťovala 
protipožární opatření. 
 V pondělí 22.6.2009 v 18:17 hod. hasiči zasahovali u poškozené 
sedlové střechy na Sídlišti 1. máje čp. 243 v Rokytnici, u které 
se vlivem silného větru odtrhly boční závětrné lišty a hrozilo tak 
odtržení plechové krytiny. Jednotka za pomoci lezecké techniky 
provedla opravu a upevnila závětrné lišty zpět ke střeše. Zásah na 
střeše komplikoval velmi silný vítr.  
 V ten samý den v 19:39 hod. byla jednotka přivolána ke spad-
lému stromu přes pozemní komunikaci na Sídlišti 1. máje. Po pří-
jezdu na místo bylo zjištěno, že se jedná o spadlou vzrostlou lípu. 
Strom při pádu poškodil sousedící dub, u kterého hrozilo, že za 
vzrůstajícího silného větru spadne na garáže. Hasiči provedli úklid 
vozovky a pokáceli poškozený dub hrozící pádem na garáže. 
 A aby toho nebylo málo, tak znovu ve stejný den, tentokrát ve 
22:21 hod., hasiči rozřezávali další strom, který spadl vlivem sil-
ného větru přes komunikaci na Dolním Sídlišti. Strom zde zablo-
koval průjezd nákladního vozidla. Po likvidaci jednotka provedla 
kontrolu silnic v okolí Rokytnice a provedla odstranění dalších 
větví a jednoho stromu.                            Text a foto Petr Buchal

POLICEJNÍPOLICEJNÍ
OKÉNKOOKÉNKO

 Zabezpečení větrem poškozené střechy na Sídlišti 1. máje.

 V Policejním okénku dnes navazujeme na květnové číslo 
Horského kurýra, kde jsme skončili velikonočním víkendem. 
Z mnoha zásahů rokytnických policistů jsme pro vás vybrali 
několik: 

Zloději pískovců se vrátili!
 Drzost těchto zlodějů nezná mezí. Z pátku 15. května 
2009 na sobotu si v noci zloději vyhlídli pískovcový žlab 
u rekreačního objektu na Panském poli v Rokytnici v O.h. 
Neodradilo je ani to, že se v noci na chalupě svítilo a před 
ní byla zaparkována auta. Když se majitel ráno vzbudil 
a podíval se ven, nemohl uvěřit svým očím, pískovcový 
žlab zmizel. Majiteli tak vznikla škoda asi 15 tisíc korun. 
            Vandal na autobusovém nádraží
 V pátek 29. května 2009 kolem 18:00 vyjížděla hlídka ob-
vodního oddělení po telefonickém oznámení na linku 158 na 
autobusové nádraží v Rokytnici v O.h., kde se údajně srocuje 
skupina lidí, která zde poškozuje zařízení autobusového ná-
draží. Po příjezdu na místo byl zjištěn podezřelý devatenácti-
letý mladík z Rokytnice. Věc je nadále řešena jako poškozo-
vání cizí věci a výtržnictví ve zkráceném přípravném řízení. 
              Kontrola rekreačních objektů
 Preventivní akce, zaměřená na kontrolu zabezpečení re-
kreačních objektů před nadcházející letní sezónou, proběhla 
dopoledne ve středu 3. června 2009 v několika oblastech Or-
lických hor. 

Pachatel byl dopaden
 Dne 12. června 2009 kolem šestnácté hodiny došlo v jedné 
z rokytnických firem ke krádeži kabelky z neuzamčené šatny. 
Policistům Obvodního oddělení Rokytnice v Orlických ho-
rách se však podařilo zjistit, že se v areálu firmy před tímto 
incidentem pohyboval podezřelý sedmadvacetiletý muž z Ro-
kytnice. Odcizená kabelka se nakonec u uvedeného muže sku-
tečně našla. Paradoxem zůstává, že muž kradl pouze z důvodu 
nedostatku peněz na cigarety.

Nález munice z období 
druhé světové války

 Ve čtvrtek 18. června 2009 byla v 
dopoledních hodinách nalezena v Ne-
beské Rybné munice z období druhé 
světové války. Jednalo se o tři pancé-
řové pěsti s hlavicí německé výroby 
a dva ruční granáty vzor 21 českoslo-
venské výroby. Na místo objevu proto 
přijel pyrotechnik, který se rozhodl 
munici bez transportu zlikvidovat. V 
lokalitě nálezu byla z důvodu bezpeč-
nosti přítomna také hlídka Obvodního 
oddělení Rokytnice v O.h. a jednotka 
hasičů z Rokytnice v O.h. Místo nálezu 
bylo uzavřeno a po patnácté hodině se 
otřásla zem, když pyrotechnik munici 
odstřelil. Při odstřelu nebyl nikdo zra-
něn a nevznikla žádná škoda na majet-
ku.



SETKÁNÍ ROKYTNIC ČRSETKÁNÍ ROKYTNIC ČR
LETOS NA HANÉLETOS NA HANÉ

 36. ročník Setkání Rokytnic 
České republiky proběhl posled-
ní červnový víkend v Rokytnici 
u Přerova. Již v pátek odpoledne 
se sjížděly skupinky fotbalistů, 
hasičů a stolních tenistů, aby 
se utkaly v přátelských kláních. 
Sobotní počasí zpočátku vcelku 
přálo. Od 9. hodiny se naplno 
rozběhly turnaje v malé kopané 
a stolním tenise. Protože měli 
hasiči soutěž v požární štafetě 
naplánovanou až na odpoled-
ne, využili jsme volného času a 
podnikli krátký výlet do Přero-
va. Bohužel, smůla se nám lepi-
la na paty, protože se hasičské 
vozidlo Praga V3S porouchalo. 
Z rušné křižovatky, kde začala 
pragovka „stávkovat“ nás od-
táhli místní profesionální hasiči 
k sobě na základnu, kde se na-
konec podařilo závadu odstranit. 
Odpolední program již proběhl 
přesně podle plánu a večerní 
setkání starostů v hospůdce „U 
rybníčku“ se neslo v přátelské 
atmosféře a věcné diskusi ne-
jen o dalším setkání Rokytnic 
v roce 2010. Podepsána byla 
také dohoda o užívání nových 
putovních pohárů pro fotbalisty 
a hasiče, které vyrobila Střed-
ní umělecko-průmyslová škola 
sklářská v Železném Brodu. Ne-
dělní program provázelo špatné 
počasí a především problémy s 
hasičskou technikou pro požární 
útok družstev. Nakonec musela 
být dokonce vypůjčena stříkač-
ka ze sousední obce a závod 
mohl být zdárně dokončen. Pře-

devším místní hasiči jsou mistry 
v požárním sportu, takže jejich 
výsledky přirozeně převyšovaly 
výkony našich běžných „bojo-
vých“ hasičských jednotek. Da-
leko zajímavější tak byl turnaj 
v malé kopané, kde se poslední 
zápas o první místo odehrával 
mezi mužstvem z Rokytnice nad 
Vláří a 1.FC Rokytnice v Orlic-
kých horách. 
 Naši hoši se snažili ze všech 
sil a jejich výkon byl se soupe-
řem velmi vyrovnaný. Bohužel 
nakonec jsme podlehli 1:0 a nád-
herný nový putovní pohár nám 
tak pro letošek unikl. Přesto pat-
ří hráčům 1.FC velké poděková-
ní za jejich výkon a samozřejmě 
je nutné pochválit také trenéra 
Petra Mareše, který tak skvělé 
mužstvo na tento turnaj přivezl. 
Výkon druhého mužstva z naší 
Rokytnice – Unionu byl letos 
poznamenán absencí dostatku 
kvalitních hráčů, který byl na-
hrazován i děvčaty a dorostenci, 
takže skončil až na posledním 6. 
místě. Nejlepším hráčem turnaje 
byla vyhodnocena naše Veronika 
Kánská, která hájila právě barvy 
Unionu. Velmi nadějným mla-
dým brankářem je jistě i Martin 
Cit. Díky za vše pořadatelské 
Rokytnici a příští rok na shle-
danou na Vysočině v Rokytnici 
nad Rokytnou. 

Petr Hudousek, 
starosta města

 Výsledky soutěží naleznete na 
www.info.rokytnice.cz

O POHÁR STAROSTYO POHÁR STAROSTY
 V sobotu 20. června se v Pěčíně na zánovním víceúčelovém hřišti 
před obecním úřadem uskutečnil tradiční turnaj v malé kopané pě-
čínských družstev „O pohár starosty“.
 Šest družstev si to rozdalo systémem „každý s každým“. Na 6. 
místě se umístilo snaživé družstvo dětí (0 bodů, skore 9:27), pátí 
skončili Junioři (3b, 10:16), čtvrtí Dorostenci (6b, 9:12). Třetí mís-
to obsadilo kombinované mužstvo Veteránů a Svobodných (9b, 
12:18), druzí skončili Chalupáři (13b, 21:6), kteří měli stejně bodů 
jako vítěz, ale vstřelili méně branek. Za první místo předával pohár 
starosta Miroslav Petr stejně jako loni Ženatým (13b, 25:7). Tímto 
ročníkem skončil na postu ředitele turnaje Vlastimil Štěpán a předal 
„žezlo“ Tomáši Holému. Počasí přálo, občerstvení členů TJ Sokol 
chutilo.                                                                                           ba

 Naši hasiči při požárním útoku.

 Kapitán mužstva 1.FC Rokytnice v O.h. Jiří Hruša přebírá z ru-
kou starosty Rokytnice u Přerova Josefa Ošťádala pohár za druhé 
místo v turnaji. 



UNIONKY SE V POHÁDKOVÉM AALBORGU NEZTRATILYUNIONKY SE V POHÁDKOVÉM AALBORGU NEZTRATILY
 V království Dánském repre-
zentovalo 19 dívek z Rokytnice a 
okolí naše město, region i republi-
ku. Od čtvrtka do soboty odpoled-
ne sehrály šest zápasů mezinárod-
ního turnaje „Aalborg City Cup 
2009“. Na 14 hřištích ligové Freji 
Aalborg se v prvním utkání střetly 
s německým týmem TUS Dassen-
dorf a po strašidelném výkonu, 
hlavně obou brankářek, prohrály 
0:6. V druhém čtvrtečním utkání 
nastoupily proti švédskému IF 
Hvalso a po značně zlepšeném 
herním projevu a bezchybném 
výkonu Mariky Zemánkové v 
brance uhrály remízu 0:0. V pá-
tek dopoledne nás čekaly Dánky 
týmu Breda Bjerregrav a po vy-
rovnaném zápase jsme se rozešly 
smírně 0:0. Některé naše šance 
snad ani zahodit nešlo. Opravdo-
vou střelkyni jsme však po celý 
turnaj v našich řadách nenašli. V 
pátečním odpoledni naše děvčata 
ve smolném zápase podlehla opět 
německému týmu FSG Goldebek 
Arlewatt 0 : 2. V sobotním dopo-
ledni jsme se  dočkali, porážíme 
německou Arminii Ibbenburen 
3:0. V posledním zápase o ko-
nečné 8. místo nastupujeme proti 
norskému SF Vildbjerg. Po dra-
matickém průběhu, kdy oba týmy 
nedokázaly proměnit žádnou šan-
ci, remizujeme opět 0:0. O koneč-

ném umístění rozhodují pokutové 
kopy. Naše tři hráčky svoji penal-
tu neproměňují a končíme na 9. 
místě z 16 účastníků turnaje.
Cestou do Aalborgu se náš tým 
zastavil v nočním Berlíně. Prošli 
a prohlédli jsme si za odborné-
ho výkladu pana Mgr. Morávka 
historicky nejvýznamnější část 
Berlína: Alexanderplatz, Hum-

boldtovu univerzitu, Braniborskou 
bránu, Říšský sněm. Došli jsme 
až k futuristicky supermodernímu 
vlakovému hlavnímu nádraží. Přes 
Hamburk jsme pak pokračovali 

až do malebného, zelení zalitého 
města Aalborg. Tento starobylý 
vikingský přístav je v dnešní době 
příjemným městem velikosti Hrad-
ce Králové. V historickém centru 
je množství typických hrázděných 
domů a domečků, ve kterých jsou 
hospůdky, pizzerie a obchůdky se 
vším možným. Přístav je poklid-
ným místem, neboť rybářství a 

zámořský obchod jsou na ústupu. 
V Aalborgu byly v době turnaje 
svátky a tak jsme po celé tři dny 
naráželi na průvody spokojených 
Dánů a Dánek v maskách na ale-

gorických vozech pohádkových 
výjevů. Nezapřeli v sobě, že jsou 
ze země pohádkáře Hanse Chris-
tiana Anderssena. Opravdu jako v 
pohádce. V Aalborgu jsme navští-
vili zábavný park Karoline lund, 
kde se to pouťovými atrakcemi jen 
hemží. Ve městě je také špičkové 
námořní muzeum a muzeum vo-
jenské techniky od Vikingů až po 
současnost. I v ponorce jsme byli. 
V neposlední řadě je v Aalborgu 
obrovská rozhledna, z které jsme 
viděli překrásně zelené a čisté měs-
to i s okolními ostrovy ve studeném 
Severním moři jako na dlani.
 Děvčata využila doprovodný 
program turnaje a každý večer na-
vštívila řadu diskoték a zábav pří-
mo na stadionu, ale i v centru měs-
ta. Na těchto mě mile překvapilo, 
že seveřané, slečny i mladí muži, 
vůbec nekouří cigarety. Z toho by 
si naše mládež měla vzít příklad.
Děkujeme městu Rokytnice a panu 
senátorovi Antlovi za sponzorské 
dary. Panu Dolínkovi z Prahy za 
půjčený mikrobus a panu Mgr. 
Morávkovi za dopravu a podrobný 
výklad o historii i zeměpise. Děv-
čatům i mně to dalo v objevování 
severních germánských oblastí 
spoustu nových znalostí.  

 Za všechny zúčastněné 
hráčky Unionu Rokytnice 

Jaroslav Unger

 V Aalborgu reprezentovali naše město: z leva dole Čtvrtlíková, 
Antesová, Sokolová, Zahradníková, Rybová, Krištofová, Klime-
šová, Kočovská, Zientková. V předu leží Zemanová. Z leva stojí 
Zemánková, Unger, Fremutová, Špačková, Vilémová, Rozinková, 
Dytrtová, Morávek, Vagaiová, Břízová a Hubková.

Skončily okresní fotbalové soutěže
 V sobotu, předposlední červnový víkend skončily na našem 
okrese soutěže ve hře zvané kopaná (to po česku), jinak ve svě-
tě se nazývající fotbal. Je všeobecně známo, že název fotbal se 
vzhledem k tomu, co naše týmy, včetně toho reprezentačního 
předvádějí, do našeho prostředí nehodí. Proto si dovolím ten-
to krásný sport v tomto článku  nazývat kopanou, neboť je to 
označení vzhledem k současné úrovni více než příznačný.
 A již pojďme k účinkování mužstev z našeho města a sice 
1.FC Rokytnice v O.h. v okresních soutěžích:
 1.A mužstvo sehrálo právě skončenou sezónu v okresním 
přeboru II. třídy a věřte, že zvláště na jaře nebylo vůbec blaze. 
Po podzimní části se mužstvo pohybovalo v klidných vodách 
tabulky, sice bez nároku na postup, ale s vidinou bezproblémo-
vého jara. Co se však v onom jaru seběhlo, nemělo ani s těmi 
nejčernějšími úvahami před tímto dílem soutěže (viz rozho-
vor s trenérem Petrem Marešem), nic společného. Tento tým 
se totiž během jarní sezony jen těžko scházel na zápasy, natož 
aby byla nějaká uspokojivá účast v přípravě. Výsledkem vše-
ho byla veskrze až trapná vystoupení v jarních mistrovských 
utkáních, v nichž nebylo mužstvo schopné ani tím nejmenším 
způsobem naznačit, co je odhodláno hrát. K vidění tak byla jen 
chaotická hra, která nemohla nadchnout byť jen jediného divá-
ka. Těch však pohříchu chodilo na domácí zápasy vcelku velké 
množství, což by mělo být pro tým motivací, aby svým věrným 

v příští sezóně nabídli lepší fotbal (nebo kopanou?), než v té 
právě skončené. Ta poskytla pouze v pořadí deváté místo, ke 
kterému se pouze hodí konstatování, že se v příštím ročníku 
bude hrát v našem městě opět II. třída.
 Soutěží se zúčastnily také mládežnické celky. Dorostenci  v 
okresním přeboru Rychnovska a Náchodska dlouho usilovali o 
postup do vyšší soutěže, ale ve finále přišel částečný útlum  a 
v posledních třech kolech zisk jen dvou bodů a celkově čtvrté 
místo. Světlou skutečností je jen to, že se rokytnický Roman 
Bellan stal nejlepším střelcem soutěže se 14 brankami. Nezbývá 
než popřát hodně střeleckého štěstí v soutěži dospělých, kteří 
budou jeho góly potřebovat.
 Starší žáci si museli projít martirium soutěže jen o třech 
účastnících a tak celou soutěž hráli je se dvěma soupeři. Rozum 
nebere, jak je možné odehrát mistrovskou soutěž v tomto počtu 
mužstev a navíc turnajově v hracím čase 2 x 20 minut. Odpo-
vědní činitelé by se měli zamyslet, zda takovouto soutěž vůbec 
hrát. Rokytničtí skončili v této antisoutěži na třetím místě.
A pro doplnění ještě účinkování družstev elévů a přípravky: 
obě družstva se zúčastnila okresního přeboru a umístnila se 
shodně na sedmém místě, kdy získala 61 resp. 41 turnajových 
bodů. K těmto kategoriím nutno podotknout, že pro rokytnic-
kou kopanou rostou ve svém věku výrazné osobnosti a bude 
záležet na zainteresovaných lidech, aby se jejich talent rozvinul 
správným směrem a nezapadl jako mnoho jiných v minulos-
ti.                                                                                       zm
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NOVINOVÁ ZÁSILKA

V HLAVNÍ ROLI ROKYTNICKÝ KOŇOBOJV HLAVNÍ ROLI ROKYTNICKÝ KOŇOBOJ
 V sobotu 13. června uspořádal rokytnický jezdecký oddíl 
Wiyrhanea jezdecký den, tentokráte nazvaný Velké letní raj-
tování. I když do léta ještě pár dní chybělo a počasí se moc 
letně netvářilo, nakonec vše dobře dopadlo a program proběhl 
bez újmy na kvalitě. Diváků během dne přišlo téměř 200. 
 Pořadatelé připravili pestrou paletu ukázek z oborů koňáckých i 
jiných. Diváci mohli shlédnout například aikido v podání výborné 
hradecké skupiny Makoto dojo, volili svého psího šampiona na ro-
kytnické psí výstavě, obdivovali  rychlostní westernové disciplíny, 
kde se v hlavní roli představila mistryně Polska Petra Martincová a 
seznámili se v ukázkách i s dalšími jezdeckými obory. Hlavními ak-
téry Velkého letního rajtování však byly děti. Těm svým z oddílu při-
pravili pořadatelé velký jezdecký závod o čtyřech disciplínách zvaný 
Rokytnický koňoboj a děti, které se přišly na akci podívat, mohly 
změřit síly v mnoha soutěžích s koňskou tématikou. Také pro ně byl 
připraven vozík tažený koníkem, vožení v sedle, ukázka minimo-
tocrossu či opékání buřtů. Dospěláci si zatím dopřávali bohatého ob-
čerstvení i lahodného točeného piva, protože sluníčko v odpoledních 
hodinách přispěchalo osušit trávu a opéct tváře lidí do červena. Večer 
pak pokračovali v příjemné zábavě u táboráku při poslechu country 
muziky v podání Ládi Hemrlíka a jeho přátel. Jezdeckých závodů 
dětí se zúčastnily kromě domácí stáje také stáj Euridika Rybná nad 
Zdobnicí, stáj Elsa Javornice, Farma pod lipou Rokytnice v O.h. a 
stáj Hradčany Pěčín. Tedy v součtu zde bylo 13 koní a 20 dětských 
jezdců.
 A jak celé zápolení dopadlo? Šampionkou jezdeckých závodů se 
po součtu všech bodů stala domácí Tereza Bubníková. Nejkrásněj-
ším psem rokytnické výstavy se z 26 pejsků podle volby diváků stal 
Zimbo, 10 měsíční pejsek brazilské fi ly v majetku Jana Kozla.
 A nakonec přinášíme umístění alespoň tří nejlepších v každé 
disciplíně Rokytnického koňoboje:

JÍZDA ZRUČNOSTI:
Fricová Denisa – Bretty Wiyrhanea
Bubníková Tereza – Ginger Wiyrhanea 

Kašková Vendula – Patriot Wiyrhanea

JEĎ, VEĎ, BĚŽ:
Bubníková Tereza – Ginger Wiyrhanea 
Fricová Denisa – Bretty Wiyrhanea
Kalousová Eliška – Patriot Wiyrhanea

VLAJKOVÝ ZÁVOD TROJIC:
Holenda P., Holendová L. - Viktor Rybná n. Zd.
Holenda P., Holendová L. - Sněhurka Rybná n. Zd.
Bubníková T., Kubíčková A. - Ginger Wiyrhanea

STOLIČKOVÁ:
Holendová Pavlína – Sněhurka Rybná n. Zd.
Bubníková Tereza – Kulich Wiyrhanea 
Hykyš Adam – Šárka Javornice

A aby v tom děti nezůstaly samotné 
- STOLIČKOVÁ POŘADATELŮ:  
Toman Radim – Kulich Wiyrhanea
Páchová Katka – Lucky Joe Páchovi
Zemanová Lucia – Bretty Wiyrhanea

Děkujeme sponzorům Velkého letního rajtování
Zdeněk Doležal Obchod dřevem, Exver Staré Ždánice, Lelek 
Svitavy, Ivo Mareš Obchodní činnost, Domino Pardubice, Alima 
Písečná, Hračky Iva Talavašková, Květinka Černohousovi, Odě-
vy František Beneš, Pekařství a Pekárna Kalousovi, Elektro Naďa 
Mlynářová, Obuv Marek Slezák, Thang Nguyen Van – Potraviny,
Šebek Robert – Pivnice 99, Tercie Doudleby n.Orl., Hemrlík La-
dislav – brašnář, sedlář, Trafi ka Kuncovi. 
O ozvučení akce se skvěle staral: Petr Tér. 
 Dále děkujeme všem pořadatelům, kteří vzorně zastávali svěře-
né funkce, muzikantům, pejskařům a pejskům za účast na výstavě, 
dětem za soutěživost a nakonec i počasí, že se včas umoudřilo.                                                                      

Vedení SK Wiyrhanea


